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Rodovnik je kot drevo, ima veje in liste

Bogdan Oman rodovnike raziskuje že več kot petnajst let. / Foto: Tina Dokl
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ͰͰ Gospod Oman, kdaj ste se začeli 
ukvarjati z raziskovanjem rodovni-
kov?

Tega bo pa zdaj že kar dobrih 15 
let. Ko sem šel v pokoj, mi je mama 
dala dva zvezka očetovega življenje-
pisa. Ko sem ju prebiral, sem videl, 
da je oče pisal rodovnik, ne sicer za 
daleč nazaj, opisoval je svoje bra-
te in strice. Sem pa tudi jaz včasih 
kaj slišal o svojem rodovniku Oman, 
ampak nič kaj konkretnega. Oče 
je pisal zelo obširno, ampak malce 
površno. Sam sem začel raziskova-
ti rodovnik po mami, Sabini Kuralt. 
Ni poznala svojih prednikov, rojena 
je bila na Zgornji Senici pri Medvo-
dah. Poznala je samo ožje sorodstvo 
tam, kjer je bila rojena, pa sosednjo 
hišo pri Anžon, kjer je bil rojen njen 
oče. Vedel sem še, v kateri hiši na 
Zgornji Senici je bila rojena njena 
mama. Začel sem brskati, nikdar mi 
nihče ni povedal, da se je Kuraltov 
rod začel v Gorenji vasi pri Retečah, 
od tam sta izhajala njen stari oče in 
stara mama.

ͰͰ Kdo je bil prvi, ki vas je usmeril 
v to, kako raziskovati sorodstvene 
vezi?

Moja žena ima vrt v Vincarjah in 
se je velikokrat pogovarjala z zdaj že 
pokojnim Jurijem Humarjem, pa jo 
je spraševal, od kod prihaja, od kod 

je mož. Ko sva se potem midva pogo-
varjala, je izvedel, da sem po mami 
Kuraltov. Tako se je začelo. Povedal 
mi je, da hodi vsak prvi četrtek v 
mesecu v Žabnico, kjer imajo klub 
rodovničarjev, in me povabil zraven. 
Tam sem debatiral z ljudmi, dobil 
dva lista rodovnika Kuraltov. Sveto-
vali so mi, da če želim kaj več izve-
deti od Reteč in Senice, naj grem v 
arhiv. Sem šel in prvi človek, ki sem 
ga srečal tam, je bil Peter Hawlina, ki 
sem ga poznal kot predsednika Slo-
venskega rodoslovnega društva. Po-
vedal se mu, da bi rad raziskal rod po 
svoji mami Kuralt, in je vprašal, ali 
imam računalnik … Prišel je s ključ-
kom in mi naložil program za razi-
skovanje rodovnikov. Ob tem je re-
kel, to boš delal dosmrtno, ne boš šel 
stran! Ampak jaz se včasih odklo-
pim, brskam po uro, dve naenkrat, 
potem naredim malce predaha.

ͰͰ Kaj ste sicer počeli v življenju?
Po poklicu sem zidar, to je moj 

osnovni poklic, ki sem ga opravljal 
dvajset let. Moje zadnje gradbišče je 
bil Karmeličanski samostan v Sori 
pri Medvodah, polovico delovne dobe 
pa sem bil sprevodnik v Alpetourju. 

To je bilo zelo zanimivo delo, mi slim, 
da bi, če ne bi šel za sprevodnika, 
marsikaj zamudil. Blizu sem imel 
avtobusno postajo, leta 1985 sem se 
prijavil na razpis in sem bil sprejet. 
V glavnem sem imel linije Škofja 
Loka–Kranj, Škofja Loka–Ljubljana. 

Ko sem se že vpeljal, sem pa šel tudi 
v Bohinj in Rateče, moj rojstni kraj. 
Mladost sem preživel v Ratečah, 
potem smo julija 1964 z družino šli 
v Medvode. Oče je bil železničar na 
Jesenicah, nato je prišla elektrifika-

cija in se ni mogel prekvalificirati v 
strojevodjo. Prijatelj iz Reteč mu je 
»zrihtal« službo v Colorju v Medvo-
dah, mama pa je bila sploh vesela, ko 
je spet prišla v svoj rojstni kraj.

ͰͰ Kako daleč lahko raziskujete so-
rodstvene vezi, kateri podatki se iz-
vejo v daljni preteklosti?

Na spletu lahko brskam po Ma-
triculi (na tem spletnem mestu je 
moč najti cerkvene matične knjige 
(krstne in rojstne knjige, poročne 
ter mrliške knjige) iz Avstrije, Bo-
sne in Hercegovine, Nemčije, Lu-
ksemburga, Srbije in Slovenije, op. 
a.). Ko sem začel brskati po knjigah, 
sem ugotovil, da je največ podatkov 
zapisanih v Škofji Loki in Stražišču. 

Rodovnik je kot drevo, ima veje in liste

Klara Mrak

Dvajset let je delal kot zidar, dvajset kot sprevodnik. Otroštvo in mladost je 
preživel v Ratečah, že od leta 1977 pa z ženo Vido živita na Novem svetu v 
Škofji Loki. Bogdan Oman bo konec meseca dopolnil 75 let, njegovo največje 
zanimanje zadnjih petnajstih let pa je raziskovanje rodovnikov.

Šel sem v Žabnico in prvi 
človek, ki sem ga tam srečal, 
je bil Peter Hawlina, ki sem 
ga poznal kot predsednika 
Slovenskega rodoslovnega 
društva. Povedal se mu, 
da bi rad raziskal rod po 
svoji mami Kuralt, pa me je 
vprašal, ali imam računalnik 
… Prišel je s ključkom in 
mi naložil program za 
raziskovanje rodovnikov. 
Ob tem je rekel, to boš delal 
dosmrtno, ne boš šel stran!



6 Pogovor  

Prvi zapiski iz krstnih knjig iz Ško-
fje Loke so iz leta 1623, zadnji zapi-
ski pa iz leta 1917, to se pravi prib-
ližno ob koncu prve svetovne vojne. 
Tudi Stara Loka ima podatke iz še 
nekaj let prej, iz 1612, zadnji pa so 
prav tako zapisani leta 1917. Poroč-
ne knjige pa datirajo v leta od 1652 
do 1913.

ͰͰ Kaj vas vedno znova najbolj pre-
seneti, presune, ko odkrijete?

Osnovni napotek, ki mi ga je dal 
Peter Hawlina, je bil: išči, kar še ni 
raziskano, kam lahko še greš nazaj. 
Tule recimo, ko sem delal suhorsko 
faro, metliški konec: Janez Videtič. 
Po ženini strani imajo zelo velik ro-
dovnik, pa sem si rekel, zdaj pa bom 
dobil še tegale Videtiča, ki naj bi bil 
rojen leta 1825. Kliknem na Matri-
culo, potem kliknem na arhiv Nad-
škofije Ljubljana, potem pokaže vse 
fare od A do Ž, od Adlešičev do Žirov, 

kam spadajo. Potem kliknem reci-
mo na Škofjo Loko, če iščem nekoga, 
ki mu poznam ime in priimek in če 
približno vem, kdaj je bil kdo rojen, 
potem pa iščem po tistih letnicah 
notri.

ͰͰ Kateri podatki so zraven napisa-
ni?

Krstni, rojstni, najbolj mi poma-
ga, če najdem poroko, saj sta tam 
ženin in nevesta, na desni strani pa 
še starša od obeh. Če dobim starša, 
lahko grem že stare starše iskat. To 
gre tako, kot greš po stopnicah. Če 
ste v pritličju in greste v četrto nad-
stropje, tam mene ni, potem pa se 
spustiš eno nadstropje nižje, tam pa 
sem. Zelo slikovito je.

ͰͰ So zraven zapisani tudi staž, po
klic, datum smrti?

Pri Hawlini, sem gledal, je veli-
kokrat zraven zapisan tudi podatek, 
kdo je kaj bil. Včasih so bili kosci, ko-
čarji, dekle, hlapci. Jaz le včasih za-
pišem, kdo je kaj po poklicu. Najbolj 
me zanima, kako se reče pri hiši po 
domače. Moj oče se je recimo rodil 
pr' Beden, njegova oče in stari oče 
pa sta se rodila pr' Jurčl. Pri svojem 

Rodovnik je v svojem življenjepisu delal že oče našega sogovornika. / Foto: Tina Dokl

Če nekoga vprašam, kdo 
so tvoji stari starši in ali 
so zapisani, potem lahko 
rodovnik izdelam kar 
hitro. Pomembno je poznati 
prednike, vsaj ime in 
priimek. Lahko ga naredim 
v enem dnevu, če imam že 
nekje napisane podatke in 
če so v računalniku. Če kaj 
manjka, pa pogledam na 
Matriculo.



Pogovor 7 

rodu sem raziskal šest kolen: tu smo 
jaz, oče, stari oče, praded, prapraded 
in praprapraded. Rojstvo Gregorja 
Omana je bilo leta 1788. Vsi so bili 
kmetje. Potem pa že kovači. Moj ded 
Andrej Oman je bil električar, za ele-
ktričarja se je izučil v Ameriki. Pet 
let pred poroko je bila na poti hčerka, 
a od stare mame oče Janez Kavalar 
je rekel: ti pa bajtarja ne boš vzela! 
Zato je šel v Ameriko, da bo zaslužil 
za poroko in za otroka. Ko je prišel 
nazaj z dolarji, se je pa lahko poročil. 
Poročila sta se 15. novembra 1909, v 
Ameriko pa je šel okrog leta 1903.

ͰͰ Veliko razmišljate o usodah teh 
ljudi, kako so živeli?

Mislim, da je bilo težko življenje, 
sploh za ženske. Danes je rodila, 
naslednji dan je šla že na polje.

ͰͰ Pa je že kdo pri vas naročil izdela-
vo rodovnika?

Marsikdo. Nekatere najprej zani-
ma, koliko stane. Rečem, da to de-
lam za hobi, ne za plačilo.

ͰͰ Koliko vam izdelava rodovnika 
vzame časa?

Če nekoga vprašam, kdo so tvoji 
stari starši, in če so zapisani, potem ga 
lahko izdelam kar hitro. Pomembno je 
poznati prednike, vsaj ime in priimek. 
Lahko ga naredim v enem dnevu, če 
imam že nekje napisane podatke in 
če so v računalniku. Če kaj manjka, pa 
pogledam na Matriculo.

ͰͰ Ste že kdaj našli kakšno »neprije-
tno« sorodstvo, da vam je kdo rekel: 
»Ta pa že ni moja žlahta!«?

(nasmeh) Velikokrat mi rečejo, 
ne, ne, mi pa nismo v »žlahti«. Pa so. 
To se zgodi recimo v primerih, ko 
sta na primer prababica in praded 
bratranec in sestrična, tudi moja 
sta bila. Zakaj so se poročali? Zaradi 
»gruntov«, da so po nekaj »gruntov« v 
zakon prinesli. Včasih je šlo tako, da 
je sin moral dobiti ženo, ki ima ne-
kaj pod palcem. Če je pa vzel kakšno 
tako, ki ni imela nič, so ga pa razde-
dinili. »Grunt« je dobil drug otrok, 
ki je bil pa lahko še slabši in je vse 
zapil. Velikokrat so naredili napako.

ͰͰ Koliko imate vi imen na osebnem 
drevesu?

Ko sem kliknil na Gregorja Kural-
ta, na naš začetek rodu v letu 1601, 
se mi je pokazalo nekaj čez 52.000 
imen. Kar nas je živih, pa nas je 
nekaj več kot 1300. Rodovnik je kot 

drevo, ima veje in liste. Veliko stvari 
sem dognal. Včasih me moje razi-
skovanje spominja na tisto igro, ki 
smo se jo včasih igrali: da si po slal 
dopisnico sedmim ljudem, in če nisi, 
se je končala. Tako pa je tudi pri ro-
dovniku – ko na kakšni veji manjka 
kak list, ne moreš naprej.

ͰͰ Zdaj so vaša največja okupacija 
rodovniki, kaj ste sicer še počeli v 
življenju?

Poleg tega, da sem bil zidar in 
sprevodnik, sem bil pred štiridese-
timi leti vodja navijačev Hokejskega 
kluba Olimpija. Pa nogomet sem tre-
niral; ko sem zidal pri nekom, ki je 
bil nogometni sodnik, me je usmeril 
v to področje, tako da sem bil kar 16 
let nogometni sodnik.

ͰͰ Kako vidite Škofjo Loko?
Če ne bi prišel živet v Loko, mi slim, 

da bi marsikaj zamudil. V osemdese-
tih letih je bila mnogo bolj živahna kot 
Medvode. Okrog avtobusne postaje se 
je včasih trlo ljudi, saj zdaj v času šole 
je tudi polno. Včasih je bila tam, kjer je 
zdaj turistična agencija, restavracija, 
pa se je marsikaj dogajalo.

V veliko pomoč pri raziskovanju sorodstvenih vezi mu je računalnik. / Foto: Tina Dokl

Velikokrat mi rečejo, ne 
ne, mi pa nismo v »žlahti«. 
Pa so. To se zgodi recimo 
v primerih, ko sta na 
primer prababica in praded 
bratranec in sestrična, tudi 
moja sta bila. Zakaj so se 
poročali? Zaradi »gruntov«, 
da so po nekaj »gruntov« 
v zakon prinesli. Včasih 
je šlo tako, da je sin moral 
dobiti ženo, ki ima nekaj pod 
palcem. Če je pa vzel kakšno 
tako, ki ni imela nič, so ga pa 
razdedinili.
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Najstarejši stekleni predmet na Slovenskem

Med zaščitnimi arheološkimi raziskavami pri širitvi industrijske cone ob tovarni 
Filc na Trati pri Škofji Loki je bila v okviru raziskav prazgodovinske naselbine 
odkrita izjemna najdba – steklena jagoda, ki velja za najstarejši stekleni 
predmet na področju Slovenije.

Pogled na izkopno polje bronastodobne naselbine s ptičje perspektive. V ozadju Sorško polje. / Foto: arhiv izkopavalca

Na Trati pri Škofji Loki so med 
letoma 2018 in 2020 potekala 
zaščitna arheološka izkopa-

vanja. Med raziskavo se je pokaza-
lo, da gre za večjo prazgodovinsko 
naselbino iz pozne srednje bronaste 
dobe. Na raziskani površini 18.868 
m2 so bili odkriti ostanki prazgodo-
vinske vasi z najmanj 43 dokumen-
tiranimi objekti. Poselitvena slika 
kaže naselbino raztresenega tipa 
brez obrambnih struktur. Znotraj 
objektov in na prostoru med hiša-

mi je bilo odkritih več shrambnih in 
odpadnih jam, polnih keramičnega 
gradiva. Med najdbami so številni 
odlomki posod za pripravo in shra-
njevanje hrane, keramične uteži 
za tkalske statve, pa tudi kamnite 
žrmlje in terilni kamni za mletje in 
drobljenje zrnja žitaric. S paleobota-
ničnimi raziskavami so bili odkriti 
rastlinski ostanki pšenice, ječmena, 
prosa in stročnic, kot sta leča in bob.

Zagotovo najpomembnejša najd-
ba pa je majhna nakitna jagoda iz 
svetlo modrega stekla, ki v premeru 
meri 9,4 mm, njena višina pa znaša 
4,8 mm. Kemična analiza jagode je 

pokazala, da gre za natrijevo steklo, 
katerega številne kemične prime-
si, ugotovljene z analizo, kažejo na 
njegov izvor v vzhodno mediteran-
skem prostoru oziroma na področju 
Mezopotamije. Ker ne gre za grobno, 
ampak naselbinsko najdbo, je njena 
časovna umestitev nekoliko manj 
natančna. Datiramo jo lahko v čas 
trajanja naselbine, in sicer v obdobje 
od 15. do 12. stoletja pr. Kr.

Steklo je bilo eden prvih umetno 
izdelanih materialov oziroma »prva 
umetna masa«, čudežni izdelek člo-
veških rok. Za njegovo proizvodnjo 
v osnovi potrebujemo kremenčev 

Jože Štukl



pesek, sodo in apnenec ter seveda dovolj visoko tempe-
raturo. Kako je prišlo do izuma stekla, nam opiše rimski 
pisec Plinij starejši v delu Naturalis Historia iz okoli leta 
77 po Kr.: »Utrujeni trgovci s tovori sode so prenočili v 
bližini reke Belus pod Karmelsko goro v antični Siriji. Za 
pripravo večerje so iskali večje kamne za pod kotel. Ker 
niso našli nič primernega, so si pomagali kar s kosi sode 
iz lastnega tovora. Soda in pesek na tleh sta se pod vpli-
vom ognja začela kmalu taliti in nastala je bleščeča, pro-
sojna snov, ki se je stekala v rečno strugo.« Prvi stekleni 
predmeti, to so predvsem steklene jagode, so znani iz 
sredine 3. tisočletja pr. Kr. Kosi surovega stekla in drobni 
stekleni izdelki, odkriti na najdiščih današnjega Iraka, 
kažejo, da so Sumerci prvi poznali skrivnost proizvodnje 
in obdelave stekla. To znanje se je s področja Mezopo-
tamije kmalu razširilo tudi v Egipt. Steklene posode se 
pojavijo več stoletij kasneje, okrog leta 1500 pr. Kr. Med 
najstarejše sodijo najdbe z najdišč hetitskega kraljestva 
in Sirije, njihovo uporabo omenjajo tudi pisni viri. Med 
najstarejše tehnike izdelovanja steklenih posod sodi iz-
rezovanje iz kosa steklene mase, ki se je uporabljala zgolj 
za izdelavo najprestižnejših predmetov. V drugi polovici 
prvega tisočletja pr. Kr. so se pojavile nove tehnike iz-
delovanja steklenega posodja. Posebej cenjeno je bilo v 

model ulito in na stružnici zbrušeno stekleno posodje. 
Steklarski izdelki so bili vse do zgodnje rimske dobe 
pred 2000 leti luksuz za bogate naročnike in dvor. Vse pa 
se je spremenilo, ko je sredi 1. stoletja pr. Kr. prišla v rabo 
pipa za pihanje stekla. Tako so steklarski izdelki v zelo 
kratkem času postali serijsko proizvajani in cenovno do-
stopni širokim množicam.

Doslej najstarejše steklene najdbe v Sloveniji so izha-
jale iz obdobja kulture žarnih grobišč (KŽG). Za najstarejši 
stekleni predmet je do nedavnega veljala steklena jagoda 
iz 11. stoletja pr. Kr., najdena v grobu 289 iz Dobove. V mlaj-
ših grobovih KŽG, od 9. do 8. st. pr. Kr., postajajo steklene 
najdbe pogostejše in kot pridatke pogosto srečujemo prilo-
žene ogrlice iz steklenih jagod. Jagode so najprej večino-
ma majhne ter bele ali modre barve. V starejši železni dobi 
doživi stekleno okrasje v evropskem in slovenskem pro-
storu izreden razcvet v barvah in oblikah, pojavijo pa se 
tudi prve steklene posode. Jagode, ki nastopajo v najrazlič-
nejših barvnih kombinacijah, so lahko okrogle, sodčaste, 
cevaste, oblikovane kot košarice, ovnove glavice ali ptice.

Izjemna arheološka najdba modre uvožene steklene 
jagode z najdišča pri Filcu na Trati ne predstavlja samo 
lokalne zanimivosti, ampak premika meje poznavanja 
in uporabe steklenih predmetov za več stoletij nazaj v 
preteklost tudi v nacionalnem smislu.

Situacijski načrt bronastodobne naselbine pri tovarni Filc na Trati 
z vrisanimi posameznimi stanovanjskimi objekti / Foto: arhiv 
izkopavalca

Jagoda iz modrega stekla, najstarejši stekleni predmet na 
Slovenskem, 15.–12. stoletje pr. Kr. / Foto: Barbara Brezigar

Steklena jagoda iz modrega stekla, uvožena 
s področja Mezopotamije, odkrita pri 
arheoloških raziskavah bronastodobne 
naselbine ob tovarni Filc na Trati pri Škofji 
Loki, velja za najstarejši stekleni predmet na 
področju Slovenije in sodi v čas od 15. do 12. 
stoletja pr. Kr.
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Minibusa sta za marsikoga nepogrešljiva

Že več kot tri leta v Škofji Loki za brezplačne prevoze skrbita električna 
minibusa Jurij in Agata, ki sta lani prepeljala več kot štirinajst tisoč potnikov.

Električna minibusa sta pri-
merna za prevoz šestih oseb, 
namenjena pa sta predvsem 

prevozu starejših in gibalno oviranih 
oseb, čeprav se včasih z njima zape-
ljejo tudi mlajši.

Vanju je mogoče naložiti tudi 
invalidski ali otroški voziček. Opre-
mljeni sta z električnimi drsnimi 
potniškimi vrati, ki jih odpira voznik 
iz kabine, kar je zelo pomembno za 
varnost potnikov pri vstopu in izsto-
pu. Občina Škofja Loka ju je kupila 
leta 2021, upravlja pa ju Komunala 
Škofja Loka.

Pohvale voznikom
Vozili omogočata predvsem po-

vezavo med območji, ki niso dos-
topna z obstoječim javnim prevo-
zom, kot pravijo potniki, pa so zelo 
zadovoljni tudi zato, ker jim prijazni 

vozniki pomagajo pri prenašanju 
manjšega tovora do stanovanj in 
drugih stavb. Potniki namreč lahko 
v minibus vstopajo skupaj z ročno 
prtljago, ki je manjših dimenzij in ne 
tehta več kot deset kilogramov. To so 
na primer ročne torbe, manjši zavoji 
oziroma paketi, včasih pa tudi stva-
ri, ki jih nakupijo v trgovinah.

Jurij in Agata sta v minulem letu 
tako prepeljala več kot 14 tisoč po-
tnikov ter s pomočjo elektrike pre-
vozila več kot 26 tisoč kilometrov.

Minibus vozi od ponedeljka do 
petka med 8. in 18. uro in ob sobotah 

med 8. in 14. uro. Začetek vožnje je 
ob 8. uri pred tržnico v nekdanji vo-
jašnici.

Vstop in izstop na minibus je mo-
goč kjer koli znotraj območja izvaja-
nja prevozov, uporabniki pa lahko z 
dvigom roke minibus ustavijo kar 
med vožnjo. Prav tako lahko vanj 
vstopijo, ko vozilo stoji na postaja-

lišču, ali pa ga pokličejo po telefonu 
na številko 051 444 760.

Mestni električni minibus nima 
vnaprej začrtane trase. Krožna vo-
žnja se izvaja med tržnico na Parti-
zanski cesti, Trgom pod gradom in 
parkiriščem Tehnik ter spet nazaj 
do tržnice.

Storitev prevoza je brezplačna, 
kot pojasnjujejo na Občini Ško-
fja Loka, pa je uporaba mestne-
ga električnega minibusa name-
njena predvsem manj mobilnim, 
ranljivim skupinam prebivalcev 
za dostop do pomembnih javnih 
objektov, storitev in prometnih pre-
stopnih točk.

Kot tudi pravijo odgovorni, je 
brezplačen prevoz, ki je za marsi-
koga v zadnjih letih postal nepo-
grešljiv, večkrat pa ga uporabijo tudi 
turisti, ki se na primer želijo z Agato 
ali Jurijem peljati na loški grad, or-
ganiziran tudi v tem letu.

Vilma Stanovnik

Minibusa Jurij in Agata sta v treh letih postala zelo priljubljena. / Foto: vilma stanovnik

Občina Škofja Loka je leta 2021 kupila Agato in Jurija, 
električna minibusa za prevoz šestih oseb. Upravlja ju 
Komunala Škofja Loka in z njima skrbi za prevoz v središču 
mesta.
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Hudičeva brv bo kmalu obnovljena

Zaradi ustrezne nosilnosti so že pred novim letom na Hudičevi brvi nameščali 
jekleno konstrukcijo, za pešce pa bo predvidoma odprta že spomladi.

Lanske avgustovske poplave, ki 
so močno prizadele tudi škof-
jeloško občino, so med drugim 

poškodovale kar 21 mostov, nekaj pa 
so jih povsem uničile.

Med njimi je bil tudi eden izmed 
znamenitih loških mostov, Hudičeva 
brv, ki je bil povezava za pešce med 
Puštalom in Fužinsko ulico oziroma 
Karlovcem ter naprej proti središču 
mesta. Lesena brv z znamenjem, ki 
je dobila ime po nekdanjem prikazo-
vanju hudiča, pa je bila skupaj z oko-
lico zagotovo ena najbolj slikovitih 
lokacij v Škofji Loki.

Nujne prilagoditve
Hudičevo brv so jeseni začeli 

znova postavljati, ker jo je visoka 
voda odnesla, pa je bilo nujno pos-

krbeti za nekaj prilagoditev. Tako 
so na loški občini morali pridobiti 
mnenje Direkcije Republike Sloveni-
je za vode in sodelovati z Zavodom 
za varstvo kulturne dediščine, da bo 
nova brv čim bolj ohranila prvotno 
podobo, hkrati pa je morebitne nove 
visoke vode ne bodo ponovno od-
nesle.

Novo brv, ki bo zaradi ustrezne 
nosilnosti imela jekleno konstruk-
cijo skrito pod pohodno leseno po-
vršino brvi, so tako dvignili za prib-
ližno en meter. Zaradi dviga brvi je 
bilo treba prilagoditi tudi navezavo 
na okoliški teren v Puštalu in na Fu-
žinski ulici. Dostop do brvi bo z obeh 
strani po novem urejen po nadviša-
ni asfaltni klančini.

Brv bo podprta s sedmimi be-
tonskimi temelji, prej pa jih je bilo 
dvanajst. Zaradi manjšega števila 
betonskih temeljev in dviga brvi se 
bo povečala pretočnost reke.

Dela potekajo brez težav
Izvajalci gradnje so od jeseni že 

končali betonska dela, prav tako so 
asfaltirali klančine za dostop v Pu-
štalu in na Fužinski ulici, še pred 
božično-novoletnimi prazniki pa so 
namestili tudi že jekleno konstrukci-

jo, kar je bil pravi podvig, ki so si ga 
z občudovanjem ogledovali tudi oko-
liški prebivalci.

Izvajalec del je Kontima inže-
niring iz Selc s partnerjem Mapri 
Proasfalt, pogodbena vrednost del 
pa znaša nekaj več kot 285 tisoč 
evrov.

Kot je povedal škofjeloški župan 
Tine Radinja, je po sanaciji najbolj 
perečih odsekov po lanskoletnih 
poplavah zadovoljen, da je lahko ste-
kla tudi rekonstrukcija povezav za 
pešce čez Soro. V projektiranju ozi-
roma pridobivanju soglasij sta tudi 
že preostala dva mostova, ki ju je od-
nesla voda, in sicer most na Suhi ter 
brv pod Retečami.

Vilma Stanovnik

Zaradi manjšega števila betonskih temeljev in dviga brvi se bo povečala pretočnost reke.  
/ Foto: Tina Dokl

Novo brv, ki bo zaradi 
ustrezne nosilnosti imela 
jekleno konstrukcijo 
skrito pod pohodno leseno 
površino brvi, bodo dvignili 
za približno en meter nad 
koto stoletnih voda. Zaradi 
dviga brvi je bilo treba 
prilagoditi tudi navezavo na 
okoliški teren v Puštalu in na 
Fužinski ulici. Dostop do brvi 
bo z obeh strani urejen po 
nadvišani asfaltni klančini.
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Letos bo končana prenova Mestnega trga
Prvi letošnji pogovor za Ločanko z županom Tinetom Radinjo je potekal  
v optimističnem duhu konca lanskega leta. Načrti za leto 2025 so smeli in 
obetajo dobro leto.

ͰͰ Loka v snegu je za nami, dogodki, 
ki so se zvrstili, so privabili veliko 
obiskovalcev, narava nam je naklo-
nila tudi nekaj snega. Kaj je vam naj-
bolj ostalo v spominu iz decembra?

Sneg je bil v mestu le za ne-
kajdnevno kuliso, sicer pa je bilo 
dogajanje ves mesec zelo živahno. 
Letos so bile prireditve bolj razprše-
ne in na več lokacijah, mogoče tudi 
žanrsko malce bolj raznolike, vse pa 
zelo dobro obiskane. Tudi pri hiškah 
na Cankarjevem trgu dobre volje ni 
manjkalo. Predvsem pa je bil ves čas 
živžav na drsališču. Vidi se, kako 
so ga predvsem najmlajši pogre-
šali, tako da že snujemo izboljšave 
za prihodnje leto. Veseli me, da je 
mesto polno in živo, tudi ko ni pri-
reditev. Praktično ves december so 
našo občino obiskovali tudi turisti. 

Verjamem, da lahko Loko v snegu 
samo še izboljšamo, da bodo Ločan-
ke in Ločani ter obiskovalke in obi-
skovalci naše občine vsako leto bolj 
zadovoljni.

ͰͰ Kako se je izkazal Cankarjev 
trg kot osrednje prizorišče decem-
brskega dogajanja?

Cankarjev trg se je že prej 
večkrat izkazal kot dobro prizorišče, 
zato je bil primerna alternativa raz-
kopanemu Placu. Je pa res, da se je 
na nekaterih najbolj obiskanih kon-
certih trlo ljudi in je bila kar gneča. 
Na splošno pa je čudovito prizorišče. 
Predvsem ga je lepo zaokrožil delček 
okrog lipe s hiškami in decembrsko 
ponudbo, ki so vabile, da smo stopili 
do njih.

ͰͰ Posebej v oči pa so tistim, ki so 
se ob koncu meseca sprehodili po 
Mestnem trgu, padli delovni stroji, 
ki so ob večerih prav lepo zasvetili.

Z našim izvajalcem, Gorenjsko 
gradbeno družbo, smo se dogovorili, 

da nam zaupa in nam v času pra-
znikov pusti tri stroje na Mestnem 
trgu. Dali smo pobudo izvajalcu za 
praznično okrasitev, Elektru Triler, 
ki jih je čudovito okrasil in so tako 
postali prava atrakcija. Mislim, da 
so bili v tem času tudi najpogostejši 
motiv za fotografiranje. Na nek način 
je to ena taka zdrava samorefleksija, 
da če imamo že Mestni trg dobese-
dno razsut, v makadamu, da smo 
vendarle iz gradbišča v prazničnem 
času znali narediti nekaj lepega.

ͰͰ Leto 2025 pa je tudi leto, ko bo 
dokončana obnova Mestnega trga. 
Dela potekajo po načrtih, kako bodo 
potekala, ko bodo temperature spet 
nekoliko višje?

V letošnjem letu bomo preno-
vo zaključili. Delavci se vračajo na 
gradbišče, da bodo končali gradnjo 
infrastrukture pod zemljo, potem pa 
sledijo kamen, granitne kocke, urba-
na oprema, zasaditve  ... Verjamem, 
da bomo, če se bomo načrtov držali, 
lahko ob koncu poletja že odprli nov, 
prenovljen Mestni trg.

ͰͰ Skoraj leto in pol mineva od ujme, 
ki je dodobra zaznamovala Škofjo 
Loko, ogromno je bilo narejenega, 
vendar sanacija še poteka in še kar 
nekaj časa bo. Kako je s sanacijo v 
zimskem času?

Sanacija po poplavah se nada-
ljuje, tudi zima ni takšna, da bi nam 
zavirala dela. Pravzaprav na pravi 
mraz še čakamo, saj bi omogočil sa-
nacijo nekaterih plazov, ko bo zemlja 
dovolj suha. Kjer se da, pa dela na-
daljujemo tudi v letu 2025. Hkrati pa 
se pripravljamo že na tiste največje 
projekte, ki nas čakajo v letošnjem 
letu: nadaljevanje del na Hudičevi 

Klara Mrak

Župan Tine Radinja / Foto: Gorazd kavčič
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brvi, most med Suho in Hosto in reteška brv. Zaključili 
in prenovili bomo tudi številne ceste, ne glavne, ampak 
povezovalne.

ͰͰ Avans, ki ga je občini namenila država, ste porabili. 
Se obeta kak nov državni zalogaj?

Avans smo porabili v roku. Bili smo ena od občin, ki 
so to uspešno naredile, čeprav osem milijonov avansa ni 
malo, izvajalcev pa ni na pretek. Zdaj, ko je določen nov 
način poročanja, pa se pripravljamo na podpis pogodbe 
z državo. Ta nam bo povračala sredstva, ki jih moramo 
sprva sami vložiti v sanacijo po poplavah. To pa je za ob-
čino težje, zahtevnejše in bolj administrativno obreme-
njujoče. Ampak – bomo!

ͰͰ Kateri projekti so poleg sanacije najbolj zaznamovali 
lansko leto?

Moramo vedeti, da je sanacija po poplavah obrnila 
vse načrte. Kar smo nameravali delati, smo odložili – in 
vse sile ter denar usmerili v sanacijo. Delali smo Mestni 
trg, saj je bila pogodba podpisana pred poplavami. Za-
čeli smo dela v Ševljah, saj je bilo nujno, da se nadgradi 
tamkajšnja infrastruktura. Obnovili smo nekaj manjših 
odsekov po Godešiču in še nekatere vodovodne in komu-
nalne odseke.

ͰͰ Kateri projekti bodo poleg dokončanja prenove 
Mestnega trga najbolj zaznamovali leto 2025?

Letos je to na področju infrastrukture gradnja telo-
vadnice ob OŠ Škofja Loka-Mesto in predvsem veliko več 
investicij v krajevnih skupnostih, tam smo kar znatno 
povečali proračunsko postavko, zato da malo ujamemo 
zaostanek, ki so ga, kot rečeno, žal prinesle poplave ozi-
roma nujna sanacijska dela.

ͰͰ Na parkiriščih po vsej Škofji Loki od prvega januarja 
velja poenoten parkirni režim, z dvournega in polurnega 
brezplačnega parkiranja poenoten na brezplačno enou-
rno parkiranje. Zakaj ste se odločili za tako spremembo 
in kako je v prvih dneh leta sprejeta?

Poenotili smo brezplačno parkiranje na eno uro 
na vseh plačljivih parkiriščih v občini Škofja Loka. To 
je rezultat daljšega procesa analiz, priprave strategije 
parkiranja, določitve con A, B in brezplačnega parkira-

nja, povezav z javnim prevozom ter z drugimi oblikami 
premikanja. Dolgoročna pot razvoja parkiranja v Škofji 
Loki zasleduje cilj, da se tam, kjer stranke, obiskovalke in 
obiskovalci to potrebujejo, vedno najde parkirno mesto. 
Definirali smo modre cone in plačljivo parkiranje. Pred-
vsem pa tiste, ki bolj dolgotrajno parkirajo, preusmerja-
mo na bolj oddaljena parkirišča, ki pa so pri nas večino-
ma še vedno brezplačna.

ͰͰ Agata in Jurij, Prostofer … Škofja Loka je zelo zgledna, 
kar se tiče ponudbe prevozov na klic.

Uspešno smo zaključili še eno leto na področju to-
vrstne mobilnosti, ki je namenjena predvsem starejšim 
občankam in občanom. Prostofer ima za sabo še eno iz-
jemno uspešno leto s skoraj 600 prepeljanimi občanka-
mi in občani, Agata in Jurij pa praktično ves čas vozita 
na različnih lokacijah po središču, kjer je omejitev 30 
km/h. Imamo pa izziv, kako povezati naselja Podlubnik, 
Hafnerjevo naselje, Frankovo naselje z nekimi oblikami 
prevozov na klic. Kapaciteta Agate in Jurija tega ne do-
voljuje, pa tudi ovirala bi promet, kjer poteka hitreje, tako 
da bi potrebovali neko čisto novo storitev. Trenutno raz-
mišljamo, katera rešitev bi bila najboljša.

ͰͰ Matic Žontar iz Virmaš in seznanjenje javnosti z nje-
govo težko boleznijo sta prav tako zaznamovala decem-
ber in začetek leta. Denar se počasi nabira. Na kakšen 
način lahko fantku pomaga občina in kako občani?

Vseh se nas je zelo dotaknila zgodba Matica in tru-
da njegovih staršev oziroma družine. Velika priložnost 
in naloga je tudi za nas, da naredimo vse, kar lahko, da 
mu pomagamo. Kot občina smo se potrudili organizirati 
oziroma promovirati pomoč zanj, mislim pa, da bo pot-
rebnih še veliko naših skupnih naporov. Sem neizmerno 
vesel, da živimo v tako povezanem in solidarnem mestu, 
kjer so številne organizacije ter posamezniki in posame-
znice takoj pristopili k pomoči, kajti samo skupaj lahko 
dosežemo cilj.

Brezplačno je med drugim moč parkirati na parkirišču v Puštalu. 
/ Foto: klara Mrak

Poenotili smo brezplačno parkiranje na 
eno uro na vseh plačljivih parkiriščih v 
občini. Predvsem pa tiste, ki bolj dolgotrajno 
parkirajo, preusmerjamo na bolj oddaljena 
parkirišča, ki pa so pri nas večinoma še 
vedno brezplačna.
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Koncert cikla 
Orgle opoldne

Na prvem letošnjem 
koncertu Orgle opoldne 
v Špitalski cerkvi v Škofji 
Loki je navdušil organist 
iz Stične Luka Posavec.

Izjemni koncert orgelskega stro-
kovnjaka iz Stične na prvo janu-
arsko soboto je bil že trinajsti po 

vrsti, odkar je cerkev na Spodnjem 
trgu pred dobrim letom z orglami 
Orglarstva Močnik spet zaživela v 
prepletu zvokov učencev Glasbene 
šole, ki tam vadijo, in dogodkov, ki 
jih skrbno izbira in pripravlja učitelj 
orgel na šoli Klemen Karlin. »Kon-
certe Orgle v Špitalski cerkvi na 
Spodnjem trgu smo začeli priprav-
ljati decembra predlani, takrat še v 
sklopu dogodkov ob inavguraciji no-
vih orgel Glasbene šole Škofja Loka. 
In ker so bili odzivi dobri, smo jih 

nadaljevali, praviloma na prvo so-
boto v mesecu. Ko v bližnjem gasil-
skem domu zatuli sirena, je to znak 
za začetek našega koncerta,« nam 
je povedal učitelj orgel v Glasbeni 
šoli Škofja Loka in vodja koncertov 
v Špitalski cerkvi Klemen Karlin. »V 
prvi vrsti služijo kot šolske orgle, kot 
pedagoški instrument, na katerem 
že celo leto malodane dnevno pote-
kata pouk orgel in vadba učencev. 
Te orgle smo postavili po dvajsetih 
letih delovanja orgelskega oddelka 

v želji, da bi mlademu rodu orglav-
cev končno omogočili dostojne po-
goje za delo,« je dodal Karlin. »Izbral 
sem zelo pester program, v glavi sem 
imel, da odigram poslušljiv in prije-
ten program, ki pritiče novoletnemu 
koncertu. Presenečenje na koncu 
je bila različica Svete noči Stanka 
Premrla, za katero je neka gospa na 
koncu prosila za note, češ da ima-
jo skupino orgličarjev, s katero bi jo 
poskusili izvesti,« pa nam je povedal 
Luka Posavec.

Klara Mrak

Luka Posavec je bil prvi organist, ki je letos zaigral na koncertu cikla Orgle opoldne, Klemen 
Karlin pa je tisti, ki že več kot eno leto bdi nad izbranim programom cikla. / Foto: klara Mrak

Začeli so se Okusi Škofjeloškega

Kulinarični festival Okusi 
Škofjeloškega bo do konca 
januarja potekal v enajstih 

gostilnah in na turističnih kme-
tijah. Lokalne dobrote kuharskih 

mojstrov boste lahko okušali v Go-
stilni Danilo, Gostilni Inglič, Gostil-
ni Lipan, Gostilni Pr' Pepet, Gostilni 
Starman, Gostišču Tolc, Penzionu 
in gostišču Lajnar, Restavraciji Na 
Vasi, Taverni Petra, na Turistič-
ni kmetiji Jamnk in na Turistični 
kmetiji Pri Marku. »Vem, da ima-

jo naši gostinke in gostinci veliko 
pokazati. Festival Okusi Škofjelo-
škega namreč ob vrhunski kulina-
riki ves čas poudarja pomembnost 
kakovostnih lokalnih sestavin, tako 
da s tem podpiramo tudi naše po-
nudnike in ponudnice,« je povedal 
župan Tine Radinja.

Klara Mrak

Januar na Škofjeloškem zaznamujejo Okusi Škofjeloškega. Gre za festival, ki se 
je zelo dobro zasidral med občane in med obiskovalce.
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Pihalni orkester ima novega dirigenta

Mestni pihalni orkester Škofja Loka je ob zaključku minulega leta pripravil 
božično-novoletni koncert, ob slovesu dirigenta Alojza Kompana pa je 
dirigentsko palico prevzel Matjaž Škoberne.

Vsako leto znova božično-novoletni koncert Mestne-
ga pihalnega orkestra Škofja Loka privabi veliko 
poslušalcev in tudi letos ni bilo drugače. V športni 

dvorani na Trati je dirigent Alojz Kompan z glasbenicami in 
glasbeniki vseh generacij zbranim s preigravanjem zabav-
nih in prazničnih melodij pričaral čaroben praznični večer.

Tako glasbenike kot poslušalce je nagovorila škofje-
loška podžupanja Tina Teržan. »Konec decembra je na-
menjen tudi temu, da naredimo obračun o vsem, kar se je 
zgodilo v iztekajočem se letu, in tudi temu, da pogledamo 
naprej. Po lanskoletnih poplavah je Škofja Loka v zadnjem 
letu naredila veliko, novi in prenovljeni so tudi prostori 
Osnovne šole Jela Janežiča. Naš Mestni trg je sicer trenu-
tno še gradbišče, veselimo pa se tega, da bo ob koncu pri-
hodnjega leta temeljita obnova končana in bo pripravljen 
za novo uprizoritev Škofjeloškega pasijona,« je ob dobrih 
željah med drugim poudarila Tina Teržan in glasbenikom 
čestitala za številne uspehe v zadnjem obdobju, tudi za 
zlato plaketo na 42. tekmovanju slovenskih godb.

Predsednik Mestnega pihalnega orkestra Škofja Loka 
Peter Čadež se je ob koncu koncerta zahvalil številnim, ki 
so pomagali pri delu orkestra in tudi prazničnem koncertu, 
dosedanji dirigent Alojz Kompan pa je predal dirigentsko 
palico novemu dirigentu orkestra Matjažu Škobernetu.

Voditelj večera je bil tokrat komik Sašo Stare, priredi-
tev pa je bila namenjena tudi zbiranju prostovoljnih pri-
spevkov za zdravilo za Matica iz Virmaš.

Vilma Stanovnik

Člani Mestnega pihalnega orkestra Škofja Loka so na božično-
novoletnem koncertu še zadnjič nastopili pod taktirko dirigenta 
Alojza Kompana. / Foto: vilma stanovnik

Predsednik Mestnega pihalnega orkestra 
Škofja Loka Peter Čadež se je ob koncu 
koncerta zahvalil številnim, ki so pomagali 
pri delu orkestra in tudi prazničnem 
koncertu, dosedanji dirigent Alojz Kompan 
pa je predal dirigentsko palico novemu 
dirigentu orkestra Matjažu Škobernetu.

OBČINA ŠKOFJA LOKA

Na podlagi 9. člena Odloka o postopku, pogojih in merilih 
za sofinanciranje Letnega programa športa v občini Škofja 
Loka (objavljen v Uradnem glasilu slovenskih občin št. 
70/2023) in 7. člena Letnega programa športa v občini  
Škofja Loka za leto 2025 (sprejet 4. 12. 2024 na 16. redni seji 
Občinskega sveta Občine Škofja Loka) Občina Škofja Loka 
objavlja naslednji javni razpis:

JAVNI RAZPIS ZA SOFINANCIRANJE  
LETNEGA PROGRAMA ŠPORTA V OBČINI 

ŠKOFJA LOKA ZA LETO 2025 
za področja

sofinanciranja športnih programov, razvojnih 
dejavnosti, organiziranosti in drugih športnih prireditev

in
sofinanciranje subvencij uporabnikom  

športnih objektov

Predmet in pogoji javnega razpisa so objavljeni na spletni 
strani Zavoda za šport Škofja Loka: www.zsport-skloka.si. 
Rok za prijavo je do 5. februarja 2025. 

Datum: 7. 1. 2025                                            Tine Radinja, župan
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SAŠA KOŠENINA
Lista Prijatelji Loke

ROLANDO KRAJNIK
Komunalno ekološka lista

Brez posebnega čakanja smo vstopili v novo leto in za 
seboj pustili velike sledi. Sanacijska dela uspešno doha-
jajo škodo poplav in plazov, vsi učenci OŠ Jela Janežiča 
so se končno preselili pod isto streho, začela so se dela 
za novo telovadnico in prizidek OŠ Škofja Loka-Mesto, 
Mestni trg in Klobovsova ulica, njuni prebivalci in redni 
obiskovalci pa nestrpno pričakujemo obnovljeno podobo.

Na občinskih sejah sem večkrat poudarila željo mno-
gih uporabnikov mestnega jedra, da projekt zagotovi glad-
ke prehode med tlakovci ali vsaj pas, namenjen kolešč-
kom rolerjev, raznovrstnih vozičkov in hojic za starejše. 
Zdi se mi prav, da se pri prenovi takšnega obsega najbolj 
upoštevajo potrebe tistih, ki v mesto ne vstopajo z avto-
mobili in drugimi motoriziranimi vozili ter so kot takšni 
najbolj dragoceni uporabniki prostora. S tega vidika se več 
občanov prevprašuje tudi o uporabi močnega za vozila, a 
za zdravje vprašljivega in netrajnostnega epoksidnega 
materiala za fugiranje tlakov, ki v nasprotju s cementom 
ali peskom ne omogoča naravnega zalivanja zelenja v 
mestu in je neobnovljivo gradivo. S certifikatom za obtež-
bo z 20- in večtonskimi vozili kot sodoben, umetni mate-
rial konkurira preverjenim rešitvam dolgega veka.

Z zanimanjem čakamo, kako spretno se bo dediščina 
našega prelepega mesta povezala z novimi elementi. Na 
kakšen način se bodo umestili izkopani objekti, se bodo 
ohranili pločniki in linije, kot je mulda na Klobovsovi 
ulici, in najnovejše najdbe na Mestnem trgu? Na predsta-
vitvi projekta prenove marca 2022 so nam predstavniki 
namreč zagotovili ponovno uporabo najdenih oz. vgra-
jenih gradiv, kar bo skupaj z drugimi ukrepi ohranjalo 
avtohtonost tega zgodovinskega mesta. Na to računamo.

Zelo sem vesela vaših mnenj in pobud. Vse poudarim 
na občinskih sejah in jih bom tudi v prihodnje. Še naprej 
jih posredujte svetnikom, lahko tudi na obcinski.svet@
skofjaloka.si.

V novem letu se veselim nižjih temperatur in zasne-
ženega občinskega klanca, simpatičnih domislic, kot je 
bila okrasitev bagrov, več prostih parkirnih mest, odprtih 
ulic in trgov, pogovora in medsebojnega spoštovanja. Da 
drevesa ostanejo z nami kot del loške identitete in da se 
vsi skupaj potrudimo manj nergati in več prispevati. Že 
večkrat smo pokazali, da znamo.

Letošnje leto Komunalno ekološka lista (KEL) pra-
znuje deset let delovanja v Občinskem svetu Občine 
Škofja Loka. KEL izhaja iz Iniciative za pravičen komu-
nalni prispevek kot odgovor na ravnanje takratnega ob-
činskega vodstva po previsokem prispevku za izgradnjo 
kanalizacije. Člani te iniciative smo bili zbrani iz vse 
občine. Leta 2014 smo se s svojo listo uvrstili v občinski 
svet. Od začetka je KEL izpostavljala pomen ekologije. 
Ena od prvih večjih pobud je bila uvedba meritev one-
snaženosti zraka v občini. Te meritve so potrdile dolgo-
letne domneve: kakovost zraka v Škofji Loki je močno 
obremenjena, glavni krivec pa je podjetje Knauf Insula-
tion. Kljub začetnemu pomanjkanju posluha občinske-
ga vodstva so se v zadnjih letih razmere spremenile, saj 
celotni občinski svet vključno z občinskim vodstvom 
zdaj sodeluje pri iskanju rešitev. Pomemben premik je 
prinesla tudi letos spremenjena zakonodaja, ki Knauf 
zavezuje k neprekinjenim meritvam izpustov namesto 
zgolj dveh meritev na leto. S tem bo omogočeno trans-
parentno spremljanje strupenih izpustov. Podjetje je na 
pritisk občine in iniciative napovedalo gradnjo filtrirne 
komore, ki bo bistveno zmanjšala onesnaženost zraka, 
in zamenjavo dveh linij z uporabo električnih peči v 
naslednjih 4–5 letih. KEL bo budno spremljala, ali bodo 
obljube izpolnjene. Zelo pomembno v letu 2024 je bilo 
zaprtje podjetja Ekologija, ki se je ukvarjalo s predela-
vo in skladiščenjem nevarnih odpadkov. Leta 2016 so 
občani opozorili na neprimerno delovanje podjetja v 
starih, nevarnih prostorih. Zato je KEL skupaj z občino 
začela boj za prenehanje obratovanja. Zaprtje podjetja 
pomeni konec ekološke grožnje in pomemben korak k 
varnejšemu okolju. Na pobudo KEL je občina letos pos-
tavila dva nova merilnika onesnaženosti zraka v Zmin-
cu in Retečah. Presenetljivo so meritve pokazale, da je 
zrak v teh krajih pogosto celo slabši kot na Godešiču 
ali na Trati. To potrjuje, da strupeni izpusti iz Knaufo-
vega dimnika vplivajo na širše območje. KEL je skozi 
desetletje delovanja dokazala, da lahko vztrajnost in 
sodelovanje civilne družbe in lokalne politike prinese-
ta pomembne spremembe. Vaša podpora ostaja ključna 
za nadaljevanje naših prizadevanj za bolj čisto in varno 
okolje v Škofji Loki.
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Enostaven dostop do aktualnih informacij

Občina Škofja Loka želi svoje občanke in občane kar najbolje informirati ter jim 
omogočiti enostaven dostop do aktualnih informacij.

Klara Mrak

Prijava na e-obvestila je brezplačna in enostavna. 
Na skofjaloka.si/einforming vpišete svoj e-naslov, 
na katerega boste enkrat tedensko, ob petkih, pre-

jemali najnovejše informacije. Tako boste obveščeni o 
projektih, javnih razpisih, uradnih objavah, novostih gle-
de dogodkov, prireditev, krajevnih praznovanj ... Storitev 
je ves čas brezplačna, odjavite pa se lahko kadarkoli.

Poleg e-obvestil je na voljo tudi SMS obveščanje, 
namenjeno nujnim primerom, kot so poplave, plazovi, 
požari in druge izredne situacije. Ta storitev je posebej 
zasnovana za hitro in učinkovito posredovanje visoko 
pomembnih informacij, ki vplivajo na varnost in obveš-
čenost občank in občanov.

Do občinskih informacij lahko pridete enostavno in brezplačno. 
/ Foto: spletna stran Občine Škofja Loka
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Vesela, da se je naučila govoriti slovensko
Indira se je v Slovenijo preselila pred petimi leti. Čeprav, kot pravi, obožuje jezike 
in je po izobrazbi jezikoslovka, je bila slovenščina zanjo neznan jezik, ki se ga je 
morala naučiti.

Ko se je Indira H. pred petimi 
leti preselila v Slovenijo, je 
mislila, da zanjo privajanje 

na novo okolje ne bo velika težava, 
saj prihaja iz soseščine. »Jezik je po-
doben mojemu maternemu jeziku, 
tako da bo vse preprosto,« si je mi
slila. »Medtem ko so vsi moji znanci 
– priseljenci govorili, da vse razume-
jo, samo malo težje govorijo, jaz po 
drugi strani slovenščine skoraj ni-
sem razumela, kaj šele, da bi govori-
la. Pomislila sem, da mora biti nekaj 
narobe z mano,« razloži.

»Nekega dne sem srečala gos-
po, ki je zdaj moja dobra prijateljica. 
Med pogovorom o moji želji po uče-
nju slovenščine mi je povedala, da 
obstaja tečaj za priseljenke, kjer se 
učijo slovenščine. Tečaj ponuja dru-
ženje, ki ga ob selitvi v novo okolje 

zelo potrebujemo, in je brezplačen. 
Takoj sem se udeležila tečaja na Za-
vodu Tri in mi sploh ni žal. Naspro-
tno! Veliko mi je pomenil in mi je 
pomagal, da sem se počutila spreje-
to v novi državi,« pove Indira. »Tečaj 
je potekal enkrat tedensko. Zbralo se 
nas je lepo število in spoprijateljile 
smo se. Vsak teden so se učiteljice, 

predvsem pa naši prijateljici, Nina in 
Anka, trudile, da bi nam olajšale živ-
ljenje v novem okolju, tako da so nas 
naučile stvari, s katerimi se sreču-
jemo v vsakdanjem življenju. Poleg 
tega so nam ponudile tudi pogovor 

in reševanje morebitnih težav, če bi 
bilo treba. Tečaj je organiziral tudi 
ekskurzije, kjer smo lahko spozna-
vali okoliške kraje in izvedeli veliko 
o zgodovini Škofje Loke in okolice. 
Zelo sem hvaležna Zavodu Tri za 
vse, kar je za nas storil,« ne skriva 
navdušenja nad novimi znanji in 
poznanstvi.

Ker se je želela naučiti slovensko 
in pridobiti spričevalo, je obiskovala 
tečaj za priseljence na Ljudski uni-
verzi. »Bil mi je v veliko pomoč, saj 
mi je dal dobre slovnične osnove. 
Počutila sem se bolj samozavestno 
pri vsakodnevnih opravilih. Opa-
zila sem, da je Slovencem všeč, da 
se priseljenci trudimo naučiti je-
zika. Občutek imam, da sem bolje 
sprejeta, kot so bili na začetku moji 
znanci, ki nikoli niso obiskovali te-
čaja, ker 'razumejo slovensko',« raz-
mišlja.

Kar se tiče življenja v Škofji Loki, 
pove, da je imela srečo, da je dobila 
priložnost živeti tukaj. »Vse mi je 
všeč, kraj, narava, veliko možnosti 
za vse: šolo, službo, šport, kulturne 
prireditve. Res sem ponosna, da sem 
tukaj, in uživam vsak dan. Ne vemo, 
kam nas bo življenje poneslo, vem 
pa, da mi bo žal, če bom kdaj zapus-
tila Škofjo Loko in se odselila.«S prijateljicami so se odpravile na izlet v Ljubljano. / Foto: osebni arhiv

Opazila sem, da je Slovencem všeč, da se priseljenci trudimo 
naučiti jezika. Občutek imam, da sem bolje sprejeta, kot so 
bili na začetku moji znanci, ki nikoli niso obiskovali tečaja, 
ker »razumejo slovensko«.

Klara Mrak



Tehniška gimnazija Šolskega centra Kranj je gimnazija 
z več kot dvajsetletno tradicijo izobraževanja bodočih 
inženirk in inženirjev. Odlični rezultati se kažejo tako na 
splošni maturi, ki so jo preteklo šolsko leto zaključili s 
100-odstotnim uspehom, kot tudi z zlatimi priznanji na 
različnih tekmovanjih. Ena izmed posebnih nalog, ki so si 
jo zadali na kranjski tehniški gimnaziji, je prepoznavanje 
in vzgajanje mladih talentov. Tako je mladim ponujenih 
veliko priložnosti, da se izkažejo, pokažejo javnosti in 
razvijajo svoje talente. Ker so dijaki zelo inovativni in jih 
veliko že inženirsko razmišlja, snuje in preizkuša svoje 
inovacije, na tehniški gimnaziji že nekaj let deluje sku-
pina inovativnih dijakov pod imenom Glave skupaj. 
Ta skupina nadobudnih dijakov in dijakinj počne veliko 
zanimivih stvari, saj sodelujejo v vseslovenski skupnosti 
Inženirke in inženirji bomo!, so aktivni pri promociji šole 
in organizaciji dogodkov in že drugo sezono ustvarjajo 
šolski podkast Male glave – velike ideje. Nedavno so 

tako posneli novo epizodo podkasta 
z inženirko leta 2023, gospo Ljupko 
Vrtevo, ki je dijakom zaupala svoje pri-
petljaje iz šolskih klopi, kot tudi svojo 
inženirsko pot. Podkast je mogoče 
spremljati na šolskem kanalu na You-
tubu in platformi Spotify.
Pred kratkim pa je na Strokovni teh-
niški gimnaziji ŠC Kranj potekal že 
šesti dogodek Inženirke in inženirji 
bomo! z naslovom Na krilih inova-
tivnosti, kjer so dijaki v Bitki talentov 

pokazali svoje interese in inovacije. Tian Pustovrh (1. 
Ga) je predstavil svoj modelarski hobi in izdelavo svo-
jega letala, Jošt Rekelj (1. Gb) se je ukvarjal z izdelavo 
posebnega terarija za vzgojo metuljev, Timotej Karun 
(2. Ga) pa je predstavil svojo pilotsko pot.

Zelo zanimiva pa je bila tudi okrogla miza z inženirji, 
kjer so gostje odgovarjali na zanimiva vprašanja o tem, 
kako so izbrali karierno pot in s kakšnimi ovirami se sre-
čevali, pomerili pa so se tudi v dveh zabavnih izzivih. 
Gostje okrogle mize so bili Ljupka Vrteva, razvojna 
inženirka v družbi Petrol in inženirka leta 2023, Ma-
tej Mestek, inženir elektro vzdrževanja v podjetju SIJ 
Acroni, Rebeka Kropivšek Leskovar, razvojna inže-
nirka v podjetju Interblock, in Jožef Kovačič, pilot in 
vodja proizvodnih testnih pilotov v podjetju Pipistrel.
In zakaj je kranjska tehniška gimnazija najboljša izbira? 
Ravnateljica Lidija Goljat Prelogar je povedala: »Ugo-

tovili smo, da je največja moč naše 
tehniške gimnazije v tem, da dijakom 
lahko nudimo tisto nekaj več – poleg 
gimnazijskega programa in možnosti 
izobraževanja na strokovnih tehnič-
nih področjih tudi to, da dijake spod-
bujamo k inovativnosti in podjetnos-
ti in da se povezujemo z uspešnimi 
podjetji v naši regiji. Podjetja namreč 
potrebujejo mlade kadre, bodoče in-
ženirje in strokovnjake, ki bodo vsak 
ob svojem času postali inovatorji njih-
ovih zgodb, razvoja in napredka.«

STROKOVNA TEHNIŠKA GIMNAZIJA V KRANJU  
JE NAJBOLJŠA IZBIRA

Gostje okrogle mize na dogodku

Snemanje podkasta Male glave – velike ideje

PAGINA 1 
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Po informacije iz prve roke

Na Gospodarskem razstavišču v Ljubljani bo v petek in soboto potekal šestnajsti 
sejem izobraževanja in poklicev Informativa, na katerem se bo predstavil tudi 
Šolski center Škofja Loka.

 Informativa po besedah organiza-
torjev predstavlja največji vses-
lovenski predinformativni dan, 

ki ponuja celovite informacije o iz-
obraževalnih, poklicnih in zaposlit-
venih priložnostih za mlade doma 
in po svetu. Na enem mestu namreč 
predstavijo srednješolske, visoko-
šolske, višješolske strokovne, dodi-
plomske in podiplomske študijske 
programe, pa tudi poklice, možnosti 
mednarodnih izmenjav in prekvalifi-
kacij, obštudijske dejavnosti in drugo. 
Informativa bo tako tudi letos učen-
cem, dijakom, študentom, podiplom-
skim študentom in staršem ponudila 

možnost, da pridobijo vse potrebne 
informacije iz prve roke. Vzporedno 
bo potekal tudi zaposlitveni sejem za 
mlade Moja prva zaposlitev.

Predstavitev programov in 
zanimivih projektov

»Mladi bodo na Informativi lahko 
raziskovali, katere šole in fakultete 
ponujajo njihove sanjske programe, 
jih primerjali in pridobili ključne in-
formacije za odločitev, kam se podati 
na informativni dan in katero prija-
vnico izpolniti za svojo prihodnost,« 
so poudarili organizatorji. Tako kot v 
preteklih letih bo na Informativi so-
deloval tudi Šolski center Škofja Loka 
s svojimi enotami višjo strokovno 
šolo ter srednjo šolo za strojništvo in 
srednjo šolo za lesarstvo. »Predstavi-

li se bomo tudi z nekaterimi našimi 
uspešnimi projekti, med katerimi 
sta recimo tudi klasični in električ-
ni gokart,« je pojasnila ravnateljica 
Srednje šole za strojništvo Mojca 
Šmelcer. Prav tako bodo poudarili di-
jaško podjetje AO wood design, ki so 
ga ustanovili dijaki Srednje šole za 
lesarstvo Oskar Dolšak, Ožbej Kavčič, 
Anže Keržan in Aleksander Kožuh 
ter je lani prejelo priznanje za dijaš-
ko podjetje leta. Obiskovalci bodo pri 
njihovi stojnici lahko dobili še infor-
macije o sodelovanju med srednjo in 
višjo strokovno šolo ter vseh njihovih 
programih s posebnim poudarkom 
na novem programu tehniške gim-
nazije, v katerega se bo letos vpiso-
vala druga generacija dijakov. »V pre-
teklih letih je bil obisk na Informativi 
vedno zelo dober, saj smo največja 
šola za strojništvo v Sloveniji. Za 
prihodnje dijake smo zanimivi, ker 
imamo ob šoli tudi dijaški dom in se 
k nam lahko vpišejo dijaki tudi iz bolj 
oddaljenih krajev,« je razložila Mojca 
Šmelcer in dodala, da so njihovi pro-
grami za marsikoga privlačni tudi 
zaradi vajeniške oblike izobraževa-
nja. »Polovica vseh vajencev v Slove-
niji se šola pri nas.« V šoli upajo, da 
jim bo za njihove programe oziroma 
tehniške poklice v večji meri uspelo 
navdušiti tudi dekleta, saj jih po be-
sedah Mojce Šmelcer k temu spodbu-
jajo tudi na univerzah in delodajalci.

Predavanja, delavnice, 
svetovanja ...

Na Informativi za mlade prip-
ravljajo tudi pestro ponudbo preda-
vanj, delavnic in individualnih sve-

Mateja Rant

Obiskovalcem se bodo predstavili tudi z nekaterimi uspešnimi projekti, kot sta klasični in 
električni gokart. / Foto: arhiv šole
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Svoje programe bo na Informativi predstavil tudi Šolski center Škofja 
Loka, pri čemer bodo poseben poudarek namenili novemu programu 
tehniške gimnazije. / Foto: arhiv šole

tovanj, ki jim bodo v pomoč pri ključnih odločitvah za 
prihodnost. »V Mali predavalnici Gospodarskega razs-
tavišča bodo imeli priložnost raziskati svoje interese in 
karierne možnosti s pomočjo Hollandovega vprašalni-
ka, spoznati vedenjske tipe in razviti osebni potencial s 
pomočjo barvitega kariernega dne, odkrivati zanimive 
poklicne poti, pridobiti koristne informacije o vpisu na 
študij in o tem, kako se izogniti najpogostejšim napa-
kam ter poglobiti razumevanje različnih poklicev, kot 
so psiholog, psihoterapevt in še več,« so našteli organi-
zatorji, ki so poudarili še interaktivne delavnice, kot je 
recimo spoznavanje hitrih tehnik učenja, in osebna sve-
tovanja. Pod geslom A-ktiviraj se! bo na osrednjem odru 
potekala še vrsta delavnic, okroglih miz in predavanj s 
strokovnjaki, raziskovalci in uspešnimi podjetniki. Na 
uvodni okrogli mizi bo sodeloval tudi častni pokrovitelj 
letošnje Informative, minister za gospodarstvo, turi-
zem in šport Matjaž Han, ki je ob tem poudaril, da go-
spodarstvo potrebuje mlade – njihovo energijo, znanje 
in ustvarjalnost. »Mladi gradijo prihodnost. Sodobno 
izobraževanje pa je temelj napredka, saj le usposoblje-
ni kadri oblikujejo inovativno in konkurenčno družbo.« 
Prepričan je, da Informativa mladim predstavlja poklice 

in razkriva trende, ki oblikujejo trg dela. »Spodbuja jih, 
da z izbiro poklica, ki jih navdihuje, postanejo del spre-
memb za boljši jutri.«

Predstavniki ministrstva za vzgojo in izobraževanje 
bodo skozi interaktivne predstavitve, zanimive učne 
ure in individualne pogovore mladim poskušali pribli-
žati poklic učitelja, ministrstvo za notranje zadeve bo 
predstavilo delo policije, ministrstvo za obrambo pa za-
poslitve v Slovenski vojski. Predstavitve poklicev bodo 
pripravila še nekatera druga ministrstva. Na prostoru 
Centra za poklicno izobraževanje pa bodo obiskovalci 
lahko poiskali informacije o poklicih: kakšna izobrazba 
je potrebna, katero šolo izbrati, kako deluje sistem vaje-
ništva, kje poiskati odgovore na strokovna vprašanja, 
kateri projekti se odvijajo na področju poklicne orienta-
cije in še kaj, obljubljajo organizatorji.

Zaposlitveni sejem za mlade
Že sedmo leto zapored bo v sklopu Informative pote-

kal tudi zaposlitveni sejem za mlade Moja prva zaposli-
tev. »Mladi bodo na prizorišču v dvorani C (Steklena dvo-
rana) in A (dvorana Kupola) lahko stopili v neposreden 
stik z delodajalci, ki nudijo več kot sto štipendij, praktič-
nih usposabljanj, projektno in študentsko delo ter prvo 
zaposlitev.«

Želite osvežiti svoje znanje, se naučiti nekaj novega ali 
izboljšati svoje spretnosti? Na Ljudski univerzi Škofja Loka 
smo za vas pripravili pestro izbiro brezplačnih tečajev,  
ki vam lahko pomagajo pri osebnem in poklicnem razvoju.

Zbiramo prijave za naslednje tečaje za odrasle:
· začetni tečaj angleščine
· začetni tečaj španščine
· začetni tečaj nemščine
· začetni tečaj slovenščine
· Excel

Prednost pri vpisu imajo zaposleni in brezposelni odrasli,  
ki imajo končano največ srednjo šolo ali so starejši od 55 let, 
tujci in prvič vpisani udeleženci.

Dodatne informacije: 
· www.lu-skofjaloka.si
· Ljudska univerza Škofja Loka, Podlubnik 1a, Škofja Loka
· 04 506 13 80
· tanja.avman@lu-skofjaloka.si

Pod geslom A-ktiviraj se! bo na osrednjem 
odru potekala vrsta delavnic, okroglih miz 
in predavanj s strokovnjaki, raziskovalci in 
uspešnimi podjetniki. Na uvodni okrogli mizi 
bo sodeloval tudi častni pokrovitelj letošnje 
Informative, minister za gospodarstvo, 
turizem in šport Matjaž Han, ki je ob tem 
poudaril, da gospodarstvo potrebuje mlade – 
njihovo energijo, znanje in ustvarjalnost. LJ
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V središču znanja

tehniška gimnazija • inženir strojništva • strojni tehnik •
avtoservisni tehnik • oblikovalec kovin-orodjar • strojni
mehanik • inštalater strojnih inštalacij • avtoserviser •
avtokaroserist • pomočnik v tehnoloških procesih •
inženir lesarstva • lesarski tehnik • mizar • tapetnik •
obdelovalec lesa • dijaški dom

tehniška gimnazija • inženir strojništva • strojni tehnik •
avtoservisni tehnik • oblikovalec kovin-orodjar • strojni
mehanik • inštalater strojnih inštalacij • avtoserviser •
avtokaroserist • pomočnik v tehnoloških procesih •
inženir lesarstva • lesarski tehnik • mizar • tapetnik •
obdelovalec lesa • dijaški dom

Šolski center Škofja Loka
Podlubnik 1b, Škofja Loka scsl.siscsl.si

Informativni dan
 • petek, 14. februar 2025

• sobota, 15. februar 2025
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Praznično vzdušje s številnimi prireditvami

Tudi letos je v Škofji Loki potekal festival Loka v snegu, ki se je začel s prižigom 
prazničnih lučk in zaključil s silvestrovanjem.

Kljub dejstvu, da je bilo središče Škofje Loke zaradi 
prenove tudi decembra gradbišče, je bilo dogod-
kov za vse generacije tudi letos res veliko.

Nekateri tradicionalni dogodki in koncerti so se pre-
selili na Cankarjev trg in Štemarje, nekatere prireditve 
so potekale v Sokolskem domu, na Loškem odru in Spo-
dnjem trgu, živahno pa je bilo tudi na Trgu pod gradom, 
kjer je postavljeno drsališče.

Dobro obiskane so bile različne delavnice, od izdelo-
vanja adventnih venčkov do peke piškotov in izdelova-
nja novoletnih okraskov.

V okviru umetniškega in rokodelskega sejma Izložbe 
domišljije je v Sokolskem domu najprej potekal Miklavž-
ev sejem, na predbožično soboto pa so v prvem nadstro-
pju nekdanje Name pripravili Božični sejem.

Prosvetno društvo Sotočje je v adventnem času pos-
krbelo za vrsto prireditev, med drugim so pri Kašči na 
Spodnjem trgu postavili jaslice, prav tako so jaslice pos-
tavili v nekaterih izložbah v mestu ter razveselili doma-
čine in obiskovalce.

Tudi letos so otroke obiskali dobri decembrski možje, 
najprej Miklavž, nato Božiček in zadnjo decembrsko so-
boto še Dedek Mraz, ki je prišel v družbi mladih Ločanov, 

ki so z dobrimi željami nastopili na prizoriščnem prosto-
ru na Cankarjevem trgu.

V lokalni skupnosti gibanje fokolarov oziroma Ma-
rijino delo v Škofji Loki so letos prvič pripravili projekt 
Veseli Ločani, del tega pa je bila postavitev drevesca daj 
– dam. Narejeno je bilo iz lesenih gajbic, na poličkah pa 
so bila darila. Vsak jih je lahko tja postavi in vzel, kar je 
želel. Čeprav so drevo vmes neznanci podrli, je bilo nas-
lednji dan znova postavljeno in je razveseljevalo mimo-
idoče do konca leta.

Vilma Stanovnik

Od dobrih decembrskih mož je v mesto prišel tudi Dedek Mraz in 
razveselil otroke. / Foto: Vilma Stanovnik

Božični sejem je potekal v prvem nadstropju nekdanje Name, bil pa je 
zelo dobro obiskan. / Foto: tina Dokl

Drevesce daj – dam je bilo postavljeno pred nekdanjo Namo in je s 
svojim namenom razveseljevalo mimoidoče. / Foto: tina Dokl
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VW oldtimer klub Slovenija je decembra skrbel za vese-
lje otrok in odraslih, saj je pripravljal dobrodelne razstave 
okrašenih vozil, skupaj z Zavodom 973 pa so poskrbeli, da 
so vozila zadnjo decembrsko soboto pripeljali tudi na Can-
karjev trg. V Škofji Loki so letos gostovali tretjič, tokrat pa 

so skupaj z Društvom Viljem Julijan zbirali prostovoljne 
prispevke za zdravilo za sedemletnega Ločana Matica. Po-
leg z lučkami, jaslicami in podobami veselja okrašenih sta-
rodobnih in mladodobnih vozil so zato pripravili skrinjico 
dobrote, v katero je vsak lahko prispeval po svojih močeh.

Na Cankarjev trg so se konec decembra pripeljali tudi praznično 
okrašeni avtomobili. / Foto: Vilma Stanovnik

Jaslice v izložbah so razveseljevale domačine in obiskovalce, ki so 
med prazniki prišli z različnih koncev sveta. / Foto: tina Dokl
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26 Zanimivosti  

Izšel je novi vodnik po cerkvi pri Sv. Duhu

Na predzadnjo decembrsko nedeljo je pri Sv. Duhu po nedeljski maši 
ob 10. uri, ki jo je vodil župnik Franci Alič, potekala predstavitev novega 
umetnostnozgodovinskega vodnika z naslovom Cerkev Svetega Duha  
v Sv. Duhu pri Škofji Loki.

Vodnik, katerega predstavitev je vodila avtorica, 
umetnostna zgodovinarka Barbara Pintar, je izšel 
kot 13. po vrsti v zbirki Vodniki po loškem ozem-

lju, ki jih izdaja Muzejsko društvo Škofja Loka. V uvodu 
je vse prisotne pozdravila predsednica društva Helena 
Janežič. Predstavitev se je začela kar v sami cerkvi, tako 
da so si obiskovalci lahko v živo ogledali stavbo in njeno 
umetnostno opremo, sledil je še ogled zunanjščine. Kot 
najpomembnejši zaklad cerkve je poudarila ostanke got-
skih fresk v prezbiteriju, ki jih je temeljito raziskala, saj 
je v lanskem letu na Filozofski fakulteti v Ljubljani diplo-
mirala na to temo. Domneva, da je bila nekoč poslikana 
celotna notranjščina gotske cerkve. Poznosrednjeveške 
freske so eden kvalitetnejših primerkov v slovenskem 
merilu, kar je v svojem nagovoru osvetlil tudi umetnostni 
zgodovinar in urednik vodnika Dušan Koman. Primerjali 
bi jih lahko s še ohranjenimi v prezbiteriju cerkve na Suhi 

pri Škofji Loki. Fragmente fresk, ki prikazujejo apostole, 
je pod beležem že pred drugo svetovno vojno odkril ta-
kratni starološki kaplan Janez Veider. V spodnjem delu 
poslikav je napis, ki priča, da so bile naslikane pred veliko 
nočjo leta 1456. Njihov avtor poimensko ni znan, zato je 
poimenovan kar »svetoduški slikar«. Večji del fresk je bil 
uničen med temeljito prezidavo cerkve sredi 19. stoletja. 
Takrat sta bila odstranjena lesen strop v ladji, kamniti 
gotski obok prezbiterija ter večina starejše opreme. Zido-

ve cerkve in prezbiterija so precej povišali in ju na novo 
obokali, naredili so velika okna ter dva nova stranska ol-
tarja. Ohranil se je le zgodnjebaročni zlati oltar, ki ga je 
močno predelal podobar Matija Tomc. S svojo temeljito 
razlago je Pintarjeva publiki, ki jo je z velikim zanima-
njem spremljala, osvetlila pestro zgodovino najstarejše 
stavbe v kraju in njen razvoj do današnjih dni. Cerkev 
sv. Duha je bila dolga stoletja podružnica prafare sv. Ju-
rija v Stari Loki, naziv župnijska je dobila šele leta 1980. 
Posebej markanten je renesančni zvonik, prizidan pred 
fasado cerkve, saj s svojo višino in bogato oblikovano ba-
ročno čebulasto streho dominira nad krajem in je viden 
daleč naokrog. Stavbo zaznamuje tudi velika freska sv. 
Krištofa iz leta 1860, ki jo je v 70. letih 20. stoletja preslikal 
amaterski slikar. V vodniku avtorica ni pozabila omeniti 
niti lokalne anekdote o mežnarju in golobu, ki ga je mač-
ka pojedla na binkošti.

Barbara Pintar predstavlja fragmente pomembnih poznogotskih fresk 
na severni steni prezbiterija. / Foto: Jure Ferlan

Posebej markanten je renesančni zvonik, 
prizidan pred fasado cerkve, saj s svojo 
višino in bogato oblikovano baročno 
čebulasto streho dominira nad krajem in je 
viden daleč naokrog.

Jure Ferlan



Pretekli mesec je v Škofji Loki potekala  2. delavnica 
v okviru projekta  X-RISK-CC, ki je združila predstav-
nike občin Škofjeloškega, poveljnike Civilne zaščite, 
predstavnike kmetijske svetovalne službe, gozdarstva, 
uprave za zaščito in reševanje, komunalnega podjetja 
ter druge ključne deležnike. Osrednji cilj delavnice je 
bil poiskati konkretne rešitve za učinkovitejše prila-
gajanje na poplave in suše, saj podnebne projekcije 
kažejo, da bo teh v prihodnosti še več. Predvsem pa je 
ključni namen teh delavnic povezovanje, da se ljudje, 
ki delujejo v različnih institucijah, povežejo na lokaln o-
regionalni ravni in tako lažje operativno sodelujejo. 

Dogodek je ponudil vpogled v prihodnost s pomoč-
jo »podnebnih zgodb«, ki sta udeležence popeljali v 
leto 2040. Predstavljeni so bili izzivi podnebnih spre-
memb, kot so pogostejši vročinski valovi, intenziv-
nejše padavine in daljša sušna obdobja. Udeleženci 
so v skupinah razpravljali o izvedbi predlaganih reši-
tev, kot so izboljšanje poplavne zaščite, trajnostno 
upravljanje vodnih virov, krepitev sodelovanja 
med institucijami in ozaveščanje lokalnega prebi-
valstva.

POPLAVE IN SUŠE V POREČJU SORE – SKUPAJ  
REŠUJEMO PRIHODNJE IZZIVE

Na delavnici smo skupaj s ključnimi deležniki z vključujočim 
pristopom iskali rešitve na področju upravljanja poplav in  

suš v prihodnosti. / Foto: arhiv Razvojne agencije Sora

Z vsemi deležniki smo izvedli tudi zanimivo vajo, kaj lahko kot 
institucija ponudijo in kakšne povratne informacije so  

jim v pomoč pri njihovem delu. Čeprav deležniki že zelo dobro 
sodelujejo, pa smo prepoznali, da lahko prenos informacij, 
znanja in podatkov še nadgradimo. / Foto: arhiv Razvojne agencije Sora

Delavnica se je uspešno zaključila s predstavitvijo  
rezultatov skupinskega dela, ki bodo osnova za nadaljnje ukrepe 

in prilagoditve v lokalni skupnosti. / Foto: arhiv Razvojne agencije Sora

Vsem udeležencem se zahvaljujemo za njihov čas  
in prispevek.

Delavnico sta organizirali Razvojna agencija Sora in 
Agencija RS za okolje (ARSO).
Za več informacij o projektu obiščite spletno stran 
Razvojne agencije Sora ali pišite na anita@ra-sora.si  
ali zenja@ra-sora.si.
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Razcvet umetnosti na Loškem

V Galeriji Škofjeloškega gradu bo do oktobra na ogled vsebinsko bogata razstava, 
ki predstavlja umetniško delovanje na Loškem v devetnajstem stoletju. 
Vključuje teme posvetnega in cerkvenega slikarstva in kiparstva, ljudske 
umetnosti, zbirateljstva ter spomeniškega varstva.

Obsežna razstava, naslovljena 
Umetnosti 19. stoletja na Lo-
škem, je najnovejši del obsež-

nega preglednega projekta Dolgo 19. 
stoletje na Loškem. Gre za dolgoro-
čen, večletni projekt, pri katerem so 
sodelovali vsi kustosi in kustosinje 
Loškega muzeja, časovno in vsebin-
sko pa obsega razgibano obdobje, ki 
doslej še ni bilo sistematično raz-
iskano in celostno predstavljeno. 
Projekt zajema čas od francoske re-
volucije leta 1789 pa vse do začetka 
prve svetovne vojne leta 1914, vse-
binsko pa se osredotoča na izbrane 
dogodke, ki so tako širše – na dežel-
ni, državni in evropski ravni – kakor 
tudi lokalno vplivali na gospodarsko, 
politično, šolsko, versko, zdravstve-
no, umetnostno, kulturno in nasploh 
vsakdanje življenje prebivalstva. Po-
leg dveh večjih interdisciplinarnih 
razstav projekt obsega enajst raz-
stav v muzejski vitrini Fokus ter vse-
bine, pripravljene posebej za spletno 
stran, družbena omrežja in Novičnik.

Prvi del projekta je bila impre-
sivna razstava, ki so jo lani pripra-
vile kustosinje Biljana Ristić, Mojca 
Šifrer Bulovec in Sara Šifrar Kraj-
nik. Razstava, naslovljena Škofja 
Loka od leta 1803 do leta 1914, torej 
obdobje od leta, ko je bilo loško gos-
postvo podržavljeno, pa do začetka 
prve svetovne vojne, je vsebinsko 
predstavila upravne spremembe v 
Ilirskih provincah in avstrijski mo-

narhiji, kult cesarja in veliko revo-
lucijo leta 1848, imenovano pomlad 
narodov. Vse devetnajsto stoletje so 
izumi in izboljšave svetovnih, slo-
venskih in loških pionirjev moder-
nizirali poljedelstvo, živinorejo, sad-
jarstvo in čebelarstvo, medtem ko 
sta šolstvo in zdravstvo doživljala 
večje spremembe predvsem v drugi 
polovici stoletja.

Tokratna razstava, ki bo v Ga-
leriji na gradu na ogled vse do ok-
tobra, je novo triumfalno poglavje 
zahtevnega projekta, predstavlja pa 

umetniško delovanje na Loškem v 
19. stoletju. Razstavo so pripravi-
le kustosinje Anja Zver (vodja pro-
jekta), Mojca Šifrer Bulovec in Sara 
Šifrar Krajnik. Osvetljuje bistvene 
značilnosti slovenske in evropske 
umetnosti ter kulture, vsebinsko pa 
je razdeljena na osem tematskih 
poglavij. Posamezna podpoglavja 
se nato podrobneje posvečajo ume-
tniškim prizadevanjem, ki se nepos-
redno navezujejo na loško območje.

Tako so v poglavjih Slikanje na 
prostem, Podobarske delavnice, 

Samo Lesjak

Izjemno razstavo, ki predstavlja umetniško delovanje na Loškem v 19. stoletju, so pripravile 
kustosinje Sara Šifrar Krajnik, Anja Zver in Mojca Šifrer Bulovec. / Foto: tina Dokl
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Knjigo lahko kupite na Gorenjskem glasu,  
Nazorjeva ulica 1 v Kranju, jo naročite po tel. št.: 
04/201 42 41 ali na narocnine@g-glas.si. 

Če želite, da vam jo pošljemo po pošti,  
se poštnina zaračuna po ceniku Pošte Slovenije.

Trstenik 101, 4204 Golnik
Tel.: 041 671 988
www.turistika.si

Zgodba o knjigi

SLOVENSKA KUHINJA

Naslov in osnovni podatki o knjigi

Naslov knjige je Slovenska kuhinja, avtorji pa so Andrej A. Fritz, Matjaž Chvatal in Mira Chvatal. 
Knjiga, ki je bila prvič izdana leta 2001, je zabeležila izjemen uspeh, saj je bilo prodanih kar 18.000 
izvodov. Po smrti Andreja A. Fritza sta Matjaž in Mira Chvatal poskrbela za prenovo, pri čemer 
sta vse recepte preizkusila v praksi in jedi tudi fotografirala, da so v knjigi vse jedi predstavljene 
z nazornimi slikami.

Prenovljena izdaja vključuje tako stare, tradicionalne recepte kot tudi jedi, ki so še danes priljubljen 
del vsakdanjega jedilnika Slovencev in jih najdemo v trgovinah ter gostilnah po vsej Sloveniji. 

Knjiga je del turistične knjižne zbirke “Najboljše iz Slovenije” in je izšla v treh jezikih: sloven-
skem, nemškem in angleškem, s čimer je namenjena tako domačim kot tujim ljubiteljem slovenske 
kulinarike.

Trstenik, 27. november 2024
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kulinarike.

Trstenik, 27. november 2024

Knjiga navdušuje z bogatim naborom receptov, ki segajo  
od preprostih jedi, kot je tenstan krompir, do slavnostnih potic 

in prekmurske gibanice. Vsebuje tudi čudovite fotografije  
in je na voljo v slovenskem, angleškem in nemškem jeziku.

V novi, peti Milenini 
knjigi iz zbirke Ogenj, 
rit in kače niso za 
igrače spoznamo 
vedeževalko Lučko, 
kruto zgodbo neke 
gospe, izvemo, 
kako so včasih 
delali poskuse na 
novorojenčkih, 
zgodbo o 
ženski, ki se je 
morala poročiti 
s psihičnim 
bolnikom, 
in beremo o 
razkošnem 
življenju t. i. rdeče 
buržoazije. 

Knjigo lahko kupite na Gorenjskem glasu,  
Nazorjeva ulica 1 v Kranju, jo naročite po tel. št.: 
04/201 42 41 ali na narocnine@g-glas.si. 

Če želite, da vam jo pošljemo po pošti,  
se poštnina zaračuna po ceniku Pošte Slovenije.

                        + poštnina

EUR
30Mehka vezava, 410 strani.

Ljudska umetnost, Bidermajer, Zbi-
rateljstvo in ustanavljanje muzejev, 
Historična in verska slika ter Spo-
meniško varstvo prikazani vplivi in 
vzori, po katerih so loški umetniki 
in podobarji skozi 19. stoletje razvili 
osebne umetniške izraze, ter zgledi, 
ki so na tem območju navdihnili na-
ročniško in zbirateljsko dejavnost. 
Vsebina poglavja Umetniki z Loške-
ga med domom in tujino predstavlja 
osrednje osebnosti z akademsko 
umetniško izobrazbo ter njihovo 
vpetost v aktualno lokalno, nacio-
nalno in mednarodno kulturo.

Edinstvene primere umetni-
škega in kulturnega delovanja ter 
posamezne umetnine z Loškega 
obravnavajo posebna podpoglavja: 
Vedute, Podobarska delavnica Šte-
fana Šubica v Poljanah, Poslikane 
skrinje, Panjske končnice, Slike na 
steklo, Lesena znamenja, Meščan-
ska kultura v Škofji Loki, Strahlova 
zbirka umetnin, Poslikave Janeza in 

Jurija Šubica v Rudolfinumu, Anton 
Jebačin v Škofji Loki in Ivan Fran-
ke: Portret žene. Razstavljena dela 
so iz zbirk Loškega muzeja Škofja 
Loka, Narodne galerije, Slovenskega 
etnografskega muzeja in Gorenjske-
ga muzeja.

Odprtje razstave je spremljal ce-
lodnevni simpozij, na katerem so va-
bljeni strokovnjaki predstavili teme 
obeh razstav v povezavi z dogajanji 
in zgodovinskimi prelomnicami v 
slovenskem in evropskem prostoru 
v 19. stoletju. Vsako izmed predavanj 
je na svoj način s ključnimi vsebin-
skimi poudarki vzpostavilo stično 
točko s tematikami celotnega pro-
jekta, hkrati pa odprlo polje dialoga 
med vsemi udeleženci.

Na odprtju razstave je po na-
govoru Aleksandre Saše Nabergoj, 
direktorice Loškega muzeja, ki se 
je iskreno zahvalila vsem zbranim, 
župan Škofje Loke Tine Radinja ura-
dno odprl razstavo, nato pa besedo 

prepustil kustosinjam za strokovno 
predstavitev. Biljana Ristić je med 
drugim poudarila, da so z name-
nom obsežno gradivo obeh razstav 
karseda poglobljeno ter pregledno 
predstaviti javnosti v sodelovanju s 
kustosinjo ter pedagoginjo dr. Simo-
no Žvanut zasnovali raznolik spre-
mljevalni program.

Preplet zgodovinskih prelomnic 
evropskega kulturnega prostora z 
lokalnim prostorom so nadgradili s 
sodelovanjem širše mreže tako mu-
zejskih strokovnjakov kakor tudi 
strokovnjakov iz drugih sorodnih 
ustanov. S tem so loško regijo vpeli 
v širši slovenski in evropski tok do-
gajanja in razvojnih sprememb de-
vetnajstega stoletja. Celoten projekt 
z izjemnimi razstavami, dogodki, 
simpozijem ter spremljevalnim pro-
gramom tako dokazuje, da je bilo 19. 
stoletje na Loškem zares dolgo – po 
vsem predstavljenem sodeč nemara 
najdaljše v loški zgodovini.
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Čufarjevi plaketi za Agato Visoško
Strokovna žirija 37. Čufarjevih dnevov je predstavo Loškega odra Agata Visoška 
izbrala za najboljšo na festivalu, nagrajena pa je bila tudi njena celotna zasedba.

K izjemni zbirki matičkov z 
Linhartovih srečanj v zadnjih 
nekaj letih je Kulturno društvo 

Loški oder pred nedavnim v društve-
ne vitrine pospravilo še dve Čufarjevi 
plaketi. Škofjeloški gledališki ansam-
bel je novembra na 37. Čufarjevih 
dnevih na Jesenicah s predstavo 
Agata Visoška avtorice in režiserke 
Tatjane Peršuh navdušil strokovno 
žirijo v sestavi Aleš Jan (gledališki 
in radijski režiser), Mojca Madon 
(režiserka) in Nika Korenjak (igralka 
in performerka). Žirija jo je nagradi-
la s Čufarjevo plaketo za najboljšo 
predstavo v celoti, poleg tega pa je 
plaketo za najboljšo moško vlogo tok-
rat izjemoma dodelila celotni zasedbi 
predstave za izjemno skupinsko igro.

»Uprizoritev, ki se začne skoraj 
z gostilniškim pogovorom, polnim 
nestrpnosti in nasprotij, se razvije v 
dinamično in pretanjeno ideološko 
nasprotovanje, ki na podlagi sodne 
metafore pokaže vse ideološke, člo-
veške in moralne nestrpnosti sodob-
nega sveta. Uprizoritev s precizno 
avtorsko režijo uporabi vse elemente 
klasičnega in sodobnega gledališča 
od scenografije, simbolične kostu-
mografije, svetlobnih efektov, gibov, 
scenske glasbe in simbolov posame-
znih ideologij. Temu dogajanju dajo 

kvaliteto še igralci, ki sledijo idejnemu 
konceptu celotne predstave in s svojo 
ozaveščenostjo posredujejo sporočilo 
predstave občinstvu in z velikim en-
tuziazmom uprizarjajo najprej svoje 
like, kasneje pa se ti prelevijo v ideo-
loške figure. Njihova igralska spret-
nost se kaže v stanjih, dikciji in želji 
po sporočilnosti,« je v obrazložitvi za 
najboljšo predstavo zapisala žirija.

Ob nagradi za najboljšo moško 
vlogo pa je žirija poudarila, da se de-
vet moških igralcev (Jan Bertoncelj, 
Janez Justin, Andrej Šubic, Branko 
Pečelin, Matjaž Eržen, Bojan Tram-
puš, Gašper Murn, Matej Čujovič, 
Dane Jemc) kljub raznolikosti vlog 
igralsko med seboj vešče dopolnjuje, 
kar zagotovo kaže na odlično kondi-
cijo in tudi uigranost celotnega an-
sambla. »Izkazujejo izrazito dober 
občutek za plasiranje pomenov in 
kljub resni tematiki, za ohranjanje 
komičnosti, ki doživi svoj vrhunec 
v absurdno dolgem skupinskem 

pretepu. Poleg tega pa predstavo bo-
gatijo tudi z neposrednim nagovo-
rom publike. Individualne igralske 
stvaritve skupaj ustvarijo močno 
ansambelsko celoto in s tem dajo 
uprizoritvi dodatno vrednost. Devet 
igralcev tako rekoč nosi uprizoritev 
od začetka do konca in jo mestoma 
spretno in pomenljivo dopolnjuje z 
avtorskimi vzporednicami in miš-
ljenji o trenutnem stanju sveta.«

Igralec in predsednik KD Loški 
oder Matej Čujovič je ob obeh nagra-
dah in predstavi nedvoumen: »Igral-
ci Loškega odra smo z Agato in Vi-
soško kroniko nasploh, lahko rečem, 
intimno povezani. Ob tokratnem, 
novonapisanem 'branju' še bolj. Be-
sedilo o ženski, izpod ženske roke, 
ki je predstavo tudi režirala, na odru 
uprizori devet moških; govorimo in 
ukvarjamo pa se z žensko, Agato, 
ki se v tokratni uprizoritvi na odru 
sploh ne pojavi. Ampak saj v resnici 
je (bilo) tako, kajne?«

Igor Kavčič

Del izjemne igralske zasedbe Agate Visoške ob podelitvi Čufarjeve plakete: (z leve) Bojan 
Trampuš, Janez Justin, Matej Čujovič, Andrej Šubic in Gašper Murn / Foto: Nik Bertoncelj

Zadnja ponovitev predstave 
Agata Visoška bo v petek, 
17. januarja, ob 19.30 
v dvorani Loškega odra.
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Likovna ustvarjalnost na Loškem

V Sokolskem domu bodo v četrtek 
odprli Območno likovno razstavo.

Na tradicionalni predstavitvi likovne ustvarjalnosti 
na Loškem, katere odprtje bo v četrtek, 16. janu-
arja, ob 18. uri v Sokolskem domu, bo razstavlja-

lo trideset likovnih ustvarjalk in ustvarjalcev s področja 
Območne izpostave JSKD Škofja Loka. Svoja dela bodo 
predstavili: Anton Benedik, Bernard Šraj, Danica Štajer, 
Drago Mrdjenović, Ema Nunar, Franc Rant, Francka Po-
točnik, Irena Tratnik, Ivan Hozjan, Ivanka Oblak, Ivica Pe-
ternel, Jana Mlinar, Jana Rojc, Janez Pelko, Janez Rant, 
Karlo Markovič, Lojze Tarfila, Marinka Gantar, Marina Tra-
tnik, Matjaž Metaj, Milka Jug, Natalija Žitnik Metaj, Silvo 
Pivk, Srečo Kokalj, Stane Berčič, Stane Zgaga, Tomi Al-
breht, Zvezdana Kralj, Zvonka Doljak in Zvonko Kern. Stro-
kovna spremljevalka razstave je Polona Hafner Ferlan.

Igor Kavčič

Na razstavi bo tudi šopek avtorice Zvezdane Kralj. / Foto: Janez Jocif

Bonusi, pridobljeni v letu 2024, 
potečejo 31. 1. 2025, zato jih 
porabite do konca januarja!

PORABIte BONUSE
DO KONCA JANUARJA

V vseh poslovalnicah Mr.Pet 
in na www.mrpet.si
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Prej je smučala kot dobro hodila

Ana Bokal je pri letu in pol že stala na smučeh, največ zaslug za to pa ima njena 
teta Nataša Bokal, nekdaj vrhunska alpska smučarka.

Lani je Ana Bokal dopolnila 18 
let, kljub mladosti pa ima za 
seboj že dolgo smučarsko ka-

riero. Med drugim je bila tudi zma-
govalka tekme za Pokal Loka, ki ga v 
Smučarskem klubu Alpetour Škofja 
Loka letos pripravljajo že petdesetič. 
Tudi o tem sva se pogovarjali s sim-
patično Ano.

ͰͰ Kakšni so bili vaši smučarski za-
četki?

Za smučanje se na začetku nisem 
odločila sama, saj sem bila stara ko-

maj leto in pol, ko so me prvič posta-
vili na smuči. Pobudnica za to je bila 
seveda teta Nataša, tudi starši pa niso 
imeli nič proti. Ker sem na snegu zelo 
uživala, so me že pri treh letih vpisali 
v Smučarski klub Alpetour in kmalu 
sem začela tudi tekmovati. Smuča-
nje me je preprosto začelo veseliti, v 
tem sem uživala in tako je še zdaj.

ͰͰ Ali se spomnite svojih prvih te-
kem?

Prve tekme, ki se jih spomnim, 
so bile tekme za Pokal Ciciban. Tak-
rat sem bila stara štiri, pet let in vem, 
da mi je bil velik užitek, ko sem se 
zjutraj zbudila in sem vedela, da 
grem na tekmo.

Odraščala je s smučanjem
ͰͰ Marsikateremu dekletu je odveč 

že misel na nošenje smuči, težke 
smučarske čevlje, mraz  ... Vam ni 
bilo nikoli?

Ne, to pa res ne. S smučanjem 
sem odraščala in vse to se mi je 
zdelo vedno čisto normalno. Vedela 
sem, da druge možnosti ni, in o tem, 
ali je težko, sploh nisem nikoli raz-
mišljala.

ͰͰ Ko se je začela šola, je bilo gotovo 
težje.

Ko sem šla v šolo, je bilo smuča-
nje že moj način življenja, bila sem 
resno vpeta v šport. Takrat se mi je 
zdelo smučanje neizmerno resna 
stvar. Če zdaj gledam nazaj, seve-
da vem, da je bilo amatersko. Če pa 
pomislim, da sem prej smučala, kot 
sem sploh dobro hodila, pa je v res-
nici logično.

Zmagovalka Pokala Loka
ͰͰ Pokal Loka je pri nas nekakšna 

prelomnica za mlade smučarje. 
Kako ste ga doživljali?

Pokal Loka je razpisan za staro-
stni kategoriji do 14 in do 16 let, kar 

Vilma Stanovnik

Nataša in Ana Bokal sta teta in nečakinja, Nataša pa, če je le zdrava, skrbi za Anine treninge. 
/ Foto: tina Dokl

Pokal Loka je razpisan za 
starostni kategoriji do 14 
in do 16 let, kar pomeni, 
da nastopajo smučarke 
in smučarji, stari med 12 
in 16 let. Ker tekmovanje 
organizira naš domači 
klub, pa sem bila v njegovo 
pripravo vpeta že od malega.
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pomeni, da nastopajo smučarke in smučarji, stari med 12 
in 16 let. Ker tekmovanje organizira naš domači klub, pa 
sem bila v njegovo pripravo vpeta že od malega. Po svo-
jih močeh sem pomagala že od začetka, tudi če je bilo to 
zgolj lepljenje lističev pri rezultatih. Prvič sem bila nato 
predtekmovalka pri desetih oziroma enajstih letih. Po-
tem sem tudi tekmovala, najbolj pa mi je uspel nastop na 
zadnjem veleslalomu, ko sem tudi zmagala.

ͰͰ Tekmovali ste tudi na drugih tekmah za mlade smu-
čarke. Katere so vam najbolj ostale v spominu?

Leto po Pokalu Loka sem tekmovala na olimpijskem 
festivalu evropske mladine, nato pa še na mladinskih 
olimpijskih igrah. V lepšem spominu so mi ostale mla-
dinske olimpijske igre, ker smo šli v Južno Korejo, igre pa 
so bile dober približek pravim olimpijskim igram. Tekmo-
vali smo z vrstniki z vseh koncev sveta in izkušnja je bila 
res lepa. Ekipno sva bila z Mihom Ostermanom deveta.

Zlata olimpijska medalja
ͰͰ Kakšne načrte in cilje imate v smučanju?

Trenutno tekmujem v programu FIS, kar pomeni, da 
potujem po celem svetu in pridobivam točke FIS . V nas-
lednjih letih jih bom skušala dobiti čim več. Sicer pa je 
moj trenutni cilj doseči čim boljši rezultat na mladin-
skem svetovnem prvenstvu. Nato si seveda želim priti 
v svetovni pokal in tam dosegati dobre rezultate. Moj 
največji cilj pa je od nekdaj, da bi v smuku osvojila zlato 
olimpijsko medaljo.

ͰͰ Gotovo za take cilje potrebujete podporo domačih, v 
klubu, lani ste dobili tudi donacijo Lions kluba Škofja 
Loka.

Čeprav sem na koncu jaz tista, ki se mora spustiti po 
progi, pa brez podpore vseh naštetih ne bi šlo. Morda je na 
lestvici vseh skupaj še najvišje Nataša, ker je tudi moja 
trenerka. Starši so pa pač glavni, ko potrebujem podporo, 
in tisti, za katere se zavedam, da so ob meni, karkoli in 
kadarkoli potrebujem. Oči je tudi moj serviser, v našem 
klubu Alpetour pa mislim, da smo skupina, ki res čuti ve-
liko pripadnost. Kolikor vem, ta pripadnost v drugih klu-
bih izginja, jaz pa se rada počutim kot del kluba.

Po maturi čas le za smučanje
ͰͰ Letos boste tudi maturantka, šola pa vam gre odlično. 

Kako gimnazijo usklajujete s športom?
Težko. Ko pridem iz šole, se usedem za knjige. Pri tem 

je zelo pomembna organizacija. Res pa je, da mi poma-
gajo tudi profesorji in da s tem do zdaj ni bilo težav. Dej-
stvo je, da se je včasih vsaj začasno treba odločiti med 
smučanjem ali šolo. Pozimi je to pač smučanje, spomladi 
bo na vrsti šola. Razmišljam tudi, da si bom po letošnji 
maturi vzela prosto leto in še ne bom šla na fakulteto. 
Se bom pa posvetila smučanju in poskušala narediti vse, 

kar lahko. Če se bo izkazalo, da bom dosegla, kar bom 
želela, bom vztrajala pri smučanju, sicer pa se bom odlo-
čila za katero od fakultet. Najbolj me sicer zanima študij 
medicine.

ͰͰ Imate ob šoli in smučanju še kaj prostega časa, ki ga 
namenite konjičkom?

Seveda, rada imam predvsem zimske športe. To so 
deskanje, tek na smučeh in tudi turno smučanje. Poleti 
plezam, zelo rada pa tudi berem in sestavljam sestav
ljanke. Veliko časa preživim tudi v avtu, saj so potovanja 
sestavni del našega športa. Takrat rada poslušam glas-
bo. Če je še kaj časa, se družim s prijateljicami.

Dejstvo je, da se je včasih vsaj začasno treba 
odločiti med smučanjem ali šolo. Pozimi 
je to pač smučanje, spomladi bo na vrsti 
šola. Razmišljam tudi, da si bom po letošnji 
maturi vzela prosto leto in še ne bom šla na 
fakulteto. Se bom pa posvetila smučanju in 
poskušala narediti vse, kar lahko.

Knjigo lahko kupite na Gorenjskem glasu,  
Nazorjeva ulica 1 v Kranju, jo naročite po telefonu  
št.: 04 201 42 41 ali na narocnine@g-glas.si.

Če želite, da vam jo pošljemo po pošti,  
se poštnina zaračuna po ceniku Pošte Slovenije.

V knjigi boste 
spoznali nastanek 
in pomen 99  
znanih slovenskih  
priimkov.  
Med njimi so:  
Župančič, Pirc, 
Janša, Erjavec, 
Logar idr. Knjiga 
je plod  
dolgoletnih 
rodoslovnih 
raziskovanj 
zakoncev Mamić. 
Prvi, ki je knjigo 
po izidu naročil, 
je bil Prešeren. 
Ne sicer France, 
ampak Rok. 

Trda vezava, 161 strani, cena knjige je                         + poštnina

2 9  50
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Na drsališču so igrali tudi hokej
Med prazniki so se na drsališču na Trgu pod gradom mladim predstavili mladi 
hokejisti Triglava iz Kranja, ki jih vodi Škofjeločan Domen Jemec.

Na drsališču, ki je na Trgu pod 
gradom postavljeno od kon-
ca novembra, je bilo ob lepih 

dnevih in večerih živahno predvsem 
v prazničnih dneh, zlasti veliko zani-
manja za drsanje pa je bilo ob različ-
nih prireditvah.

Ledeno ploskev so na zadnjo de-
cembrsko soboto dopoldne zavzeli 
mladi hokejisti kranjskega Triglava, 
ki so želeli vrstnikom in tudi naj-
mlajšim Škofjeločanom in okoliča-
nom predstaviti, kako zanimivo je 
igranje hokeja.

»Prvič smo predstavitev hokeja 
tukaj pripravili pred dvema letoma 
in v klub smo dobili nekaj mladih 
članov. Lani drsališča v Škofji Loki 
ni bilo, za letos pa smo se v klubu 
znova dogovorili, da ta šport skuša-
mo predstaviti in približati mladim 
na Škofjeloškem,« je povedal nek-
danji hokejist, zdaj pa trener mladih 
selekcij kranjskega Triglava Domen 
Jemec, ki si želi, da bi še več fantov 
in tudi deklet okusilo čare priljublje-
ne igre na ledu.

»Nekaj hokejistov iz našega kon-
ca trenutno v klubu že imamo, prav 
tako jih je nekaj iz Poljanske in Sel-
ške doline, želimo pa, da se nam 
pridruži še kakšen,« je povedal Do-
men Jemec, ki je bil vesel, da se jim 
je ob predstavitvi na ledu pridruži-
lo nekaj mladih fantov, tako on kot 
mladi hokejisti Triglava pa so nav-
dušenim začetnikom pokazali kar 
nekaj hokejskih spretnosti.

Domen Jemec je tudi pojasnil, 
da je za hokej v Kranju med mladi-
mi precej zanimanja, treningom za 

najmlajše pa se je moč pridružiti ob 
ponedeljkih, četrtkih in sobotah, v 
hokejsko šolo pa vpisujejo vse leto. 
»Največ mladih pride v hokejsko šolo 
med petim in šestim letom starosti, 

nekateri pa so tudi starejši. Preizku-
si se lahko vsak, potem pa se skupaj 
s starši odločimo, ali je to šport zanje 
ali ne,« je še dodal uspešen trener in 
športni pedagog Domen Jemec.

Vilma Stanovnik

Mladi z Loškega so se na ledu pridružili hokejistom Triglava. / Foto: Vilma Stanovnik

Mlada ekipa hokejistov Triglava s trenerjem Domnom Jemcem / Foto: Vilma Stanovnik
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Iz Švedske so prišli zadovoljni

Naša floorball reprezentanca, ki je večina sestavljena z igralci iz Loškega, je na 
svetovnem prvenstvu v švedskem Malmöju osvojila trinajsto mesto.

Decembrsko prvenstvo elitne 
skupine svetovnega floorbal-
la na Švedskem se je končalo 

z zmago Finske, na njem pa je prvič 
nastopila tudi slovenska reprezen-
tanca, katere trener je Škofjeločan 
Gorazd Tomc. »Na prvenstvo smo 
šli kot novinci, kar nam je uspelo 
po sijajni zgodbi, ki smo jo spisali 
na domačem kvalifikacijskem tur-
nirju. Pričakovanja so bila različna, 
nekateri so sanjali velike stvari, ne-
kateri so razmišljali bolj realno, vsi 
pa smo si želeli drugo mesto v pred-
tekmovalni skupini, ki bi nas peljalo 
v zaključne boje. Kljub temu da nam 
to ni uspelo, lahko nastope v skupin-
skem delu tekmovanja ocenim kot 
dobre, mogoče je bilo prisotne malo 
preveč treme pri nekaterih igralcih. 
Ta je botrovala tudi napakam, zato 
ostaja rahlo grenak priokus po iz-
puščenih priložnostih za slavje proti 
Poljski in Tajski, ko smo imeli še ne-
kaj minut oziroma sekund pred kon-
cem tekem zmagi v žepu. Mogoče 

smo se tega ustrašili in iztržili zgolj 
dva remija, kar ni bilo dovolj za nap-
redovanje v izločilne boje. V boju za 
13. mesto pa smo vendarle dvakrat 
zmagali. Torej smo na premiernem 
prvenstvu zabeležili poraz, dva remi-
ja in dve zmagi, s čimer moram biti 
vsekakor zadovoljen,« je po vrnitvi 
domov povedal Gorazd Tomc, ki je bil 
tako kot fantje vesel, da so imeli na 

Švedskem tudi svoje zveste navijače: 
»Imamo res kar nekaj zvestih navi-
jačev, staršev, sorodnikov, prijateljev, 
ki nas spremljajo povsod. Zelo smo 
jim hvaležni za to in upam, da jim z 
dobrimi predstavami to vračamo. Na 
Švedskem so navijali z vsem srcem, 
tako da smo imeli občutek, kot bi ig-
rali v domači dvorani,« je tudi pove-
dal Tomc.

Vilma Stanovnik

Naša floorball reprezentanca je na Švedskem prvič nastopila v elitni družbi. / Foto: arhiv FZS
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Slab začetek leta
Na prvi letošnji tekmi 
je ekipa košarkarjev 
LTH Castings izgubila 
z Gorenjsko gradbeno 
družbo Šenčur.

Prvi letošnji moški gorenjski 
košarkarski derbi je bil v dvo-
rani na Podnu v Škofji Loki, v 

Ligi OTP Banka pa je ekipa LTH Ca-
stings gostila Gorenjsko gradbeno 
družbo Šenčur. Ločani so tekmo za-
čeli slabo, tako da gostje do praktično 
neulovljivega vodstva prišli že v prvi 
četrtini. Tudi v drugi četrtini niso po-
pustili in na odmor šli s prednostjo 
tridesetih točk. Loški košarkarji so v 
nadaljevanju sicer zaigrali bolje, a vi-
soke prednosti gostov jim ni uspelo 
ujeti, končni rezultat tekme pa je bil 
75 : 94.

Loški košarkarji so tako na lestvi-
ci še vedno na zadnjem mestu. »V 
ekipo se po poškodbi vrača Jugovic, 
ki ga zelo pogrešamo, in upam, da 

bomo z njim močnejši,« je po tekmi 
povedal domači trener Igor Kešelj in 
dodal, da se bodo do konca borili, da 
ne bi izpadli iz prvoligaške družbe.

Vilma Stanovnik

Na prvi letošnji tekmi so loški košarkarji morali priznati premoč gostom iz Šenčurja.  
/ Foto: tina Dokl

Kegljači so tekmovali za Pokal Loka

V Kegljaškem klubu Škofja Loka so bili tudi tokrat 
zadovoljni z obiskom, saj so se turnirja udeleži-
li kegljači iz vse Slovenije. Med registriranimi 

kegljači je bilo 74 moških in 12 žensk, med rekreativci pa 
35 moških in osem žensk.

Med moškimi je med registriranimi kegljači zmagal 
Žiga Požar iz KK Triglav Kranj, ki je podrl 675 kegljev, kar je 
le 19 kegljev manj od trenutnega rekorda na škofjeloškem 
kegljišču. Drugo mesto je zasedel Matej Lepej iz KK Zapre-
šič, tretji pa je bil njegov moštveni kolega Alen Kujundžić.

Med registriranimi kegljačicami so slavile tekmoval-
ke iz KK Ljubelj. Zmagala Marija Ahačič Premrl s 615 po-
drtimi keglji, drugo mesto je osvojila Maja Zupanc s 579 
in tretje mesto Irena Mejač s 571 podrtimi keglji.

Pri rekreativcih oziroma neregistriranih kegljačih je 
v moški konkurenci zmagal Ivan Harnadi, pri ženskah 
pa Francka Stare Novak.

V KK Škofja Loka fantje na turnirju vedno tekmujejo 
tudi za naziv najboljšega Ločana. Tokrat je bil najboljši 
Blaž Oberstar, ki je podrl 594 kegljev.

Na zaključni podelitvi je novo vodstvo KK Škofja 
Loka, v zahvalo za njuno dolgoletno delovanje v klubu, 
podelilo tudi zlati častni plaketi Juretu Hajnriharju in 
Alenki Dolenec.

Vilma Stanovnik

V decembru je na kegljišču dvorane Poden potekal že 25. Pokal Loka.



·  Kadrovnik (m/ž)
·  Lažja dela v proizvodnji (m/ž, primerno tudi za ženske)

Lokacija: IC Trata, Škofja Loka

Če želite postati član naše ekipe, vas vabimo, da pošljete pisno  
prijavo in kratek življenjepis najkasneje do 7. februarja 2025   
na zaposlitev@ines.si ali na naš naslov: 
INES d.o.o., Kidričeva cesta 58, 4220 Škofja Loka.

Več o nas in drugih razpoložljivih delovnih mestih si lahko  
preberete na naši spletni strani.

ZAPOSLIMO

www.ines.si
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Znana izhodišča za nepremičninski davek

Vlada je pripravila nastavke za nepremičninski davek. Iz obdavčitve bi izvzeli 
rezidenčne nepremičnine, ponudili bi tudi olajšave za nepremičnine, ki jih 
lastniki oddajajo v najem.

Pred prazniki je vlada potrdila 
predlog izhodišč za obdav-
čitev premoženja oz. uvedbo 

davka na stanovanjske nepremič-
nine. Kot pravijo na ministrstvu za 
finance, se v Sloveniji že dalj časa 
soočamo z vrsto izzivov na stano-
vanjskem trgu, z novim davkom pa 
želijo lastnike spodbuditi k premi-
sleku o smotrnem lastništvu in upo-
rabi nepremičnin.

Predlagana je obdavčitev z 
1,45-odstotno davčno stopnjo, pri če-
mer bi davčno osnovo predstavljala 
posplošena vrednost nepremičnine, 
ki jo izkazuje Geodetska uprava. Ob-
davčene bi bile tako fizične kot tudi 
pravne osebe, ki imajo v lasti stano-
vanjske nepremičnine (stanovanja, 
hiše in stavbna zemljišča), in tudi 
nerezidenti, ki imajo v lasti nepre-
mičnine v Sloveniji.

V primeru, da lastnik druge ne-
premičnine oddaja v najem, bi si 
ugotovljeno davčno obveznost lahko 
znižal za 25 odstotkov zneska napo-
vedanih najemnin.

Kaj pravi konkretni primer
Lastnik ima v Ljubljani rezi-

denčno hišo, ki jo Gurs ocenjuje 
na 342 tisoč evrov in je izvzeta iz 
obdavčitve, poleg tega pa 77 kva-
dratnih metrov veliko stanovanje, 
ovrednoteno na 267 tisoč evrov. Če 
stanovanja ne oddaja, bo obdavčen 
po 1,45-odstotni davčni stopnji in bo 
plačal 3872 evrov davka. Če pa sta-
novanje oddaja za najemnino tisoč 

evrov na mesec, se znesek davka, ki 
ga mora plačati, zniža za tri tisočake 
in torej plača 872 evrov.

Po oceni Gursa in izračunih mi-
nistrstva za finance ima sicer manj 
kot petina fizičnih oseb pri nas v las-
ti dve stanovanji ali hiši, medtem ko 

je lastnikov treh ali več stanovanj-
skih nepremičnin med fizičnimi 
osebami okoli šest odstotkov.

Vlada računa, da bi z davkom 
zbrala okoli šeststo milijonov evrov 
prihodkov, s čimer bi pokrili davčno 
razbremenitev dela, zlasti srednjega 

razreda. Tako predlagajo uvedbo po-
sebne osebne olajšave za dohodke iz 
delovnega razmerja ter spremembo 
dohodninske lestvice in stopenj za 
razbremenitev srednjega in višje-
ga razreda, s čimer želijo pozitivno 
vplivati na konkurenčnost Slovenije. 

Kot navaja ministrstvo za finance, je 
v splošnem obremenitev slovenskih 
plač nad povprečjem držav OECD, in 
sicer za samsko osebo brez otrok pri 
povprečni plači za leto 2023 v Slove-
niji znaša 43,3 odstotka, medtem ko 
je povprečje OECD 34,9 odstotka.

Aleš Senožetnik

Vlada pripravlja nepremičninski davek. Fotografija je simbolična. / Foto: Tina Dokl

Predlagana je obdavčitev z 1,45-odstotno davčno stopnjo;  
v primeru, da lastnik druge nepremičnine oddaja v najem,  
bi si ugotovljeno davčno obveznost lahko znižal za 25 
odstotkov zneska napovedanih najemnin.



Izoblikujte si svoj svet priložnosti 
in začnite kariero v Brinoxu. 

www.brinox.si

BRINOX d.o.o.
Sora 21
SI-1215 Medvode
t:+386 1 361 97 30
HR@brinox.eu

Skreniraj QR kodo 
in obišči našo spletno stran 
https://www.brinox.si/zaposlitve. 
Prijavi se!

Zakaj izbrati Brinox?
• dolgoročna zaposlitev v stabilnem in rastočem podjetju
• uvajanje v delo ob strokovni podpori mentorjev in sodelavcev
• možnost kariernega in strokovnega razvoja
• izpopolnjevanja in dodatna izobraževanja
• delo v mladem kolektivu ter v urejenem sodobnem delovnem okolju
• stimulativno nagrajevanje in konkurenčno plačilo, izplačilo poslovne uspešnosti
• timsko delo in družabni dogodki z bogatim programom 
 (šport, zabava, pikniki, novoletni dogodki za zaposlene in njihove otroke, idr.)

v inženiringu: 
• Projektni inženir
• Projektni vodja
• Elektro projektant
• Inženir kvalifikacij

Prosta delovna mesta
v proizvodnji:
•  Vizualni preglednik (VT2)
• Varilski inženir (IWE) / tehnolog (IWT)
• Tehnolog proizvodnje
• TIG Varilec
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Novosti pri nakupu e-vinjete

V začetku februarja večini voznikov 
preteče letna vinjeta. Letos so na Darsu 
pripravili nekaj novosti.

Vozniki lahko po novem zakonu o cestninjenju na 
spletni strani Darsa enostavno z vnosom registrske šte-
vilke posameznega vozila in države njegove registracije 
preverijo, ali imajo veljavno e-vinjeto. V ta namen so na 
Darsu aktivirali orodje za preverjanje, ki je dostopno na 
spletni strani evinjeta.dars.si.

»Če vozilo nima veljavne elektronske vinjete ali če 
je vozilo oproščeno plačila cestnine v skladu s tem za-
konom in posledično uvrščeno na listo oproščenih vo-
zil, se cestninskemu zavezancu prikaže obvestilo, da 

vozilo nima veljavne elektronske vinjete ali da je vozi-
lo oproščeno plačila cestnine,« pojasnjujejo na Darsu. 
Večini voznikov letne vinjete pretečejo v začetku febru-
arja, zato na Darsu opozarjajo, naj bodo ob nakupu pozor-
ni na pravilnost podatkov, predvsem registrsko številko, 
državo registracije, cestninski razred, vrsto e-vinjete in 
datum začetka veljavnosti. Čeprav je vinjeto mogoče ku-

Aleš Senožetnik, foto: Nik Bertoncelj

peugeot.si

BOGATO OPREMLJENA SERIJA STYLE
2008

ZA 18.990 €

PRIPOROČA  Poraba v kombiniranem načinu vožnje: od 5,3 do 5,8 l/100 km. Izpuh CO2: od 119 do 130 g/km. Emisijska stopnja: EURO 6. Vrednost 
specifične emisije dušikovih oksidov NOx: 0,0353 g/km. Emisije trdnih delcev: 0,00043 g/km. Število delcev: 1,46. Ogljikov dioksid (CO2) je najpomembnejši toplogredni plin, 
ki povzroča globalno segrevanje. Emisije onesnaževal zunanjega zraka iz prometa pomembno prispevajo k poslabšanju kakovosti zunanjega zraka. Prispevajo zlasti k 
čezmerno povišanim koncentracijam prizemnega ozona, delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih oksidov.

Primer informativnega izračuna finančnega leasinga Peugeot Financiranje za vozilo Peugeot 2008 STYLE 1.2 PureTech 100 STT €6.4 - mesečno odplačevanje; maloprodajna 
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temelji na osnovi fiksne obrestne mere s skupno letno obrestno mero 8,9 %; financirana vrednost 12.090 EUR; skupni znesek za plačilo 23.920 EUR; stranka v primeru 
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www.hernec.si
info@hernec.si

Hernec, d. o. o.
Spodnje Pirniče 52c
1211 Ljubljana Šmartno
T: 01 362 10 11
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piti na fizičnem prodajnem mestu, kot so bencinski ser-
visi, poštne poslovalnice in druge trgovine, pa na Darsu 
voznikom svetujejo, da nakup opravijo v njihovi spletni 
trgovini, saj je najbolj preprost in je tudi edina uradna 
spletna trgovina za nakup. Opravijo ga lahko z ali brez 

registracije. V primeru registracije lahko izkoristijo pred-
nosti, med katerimi je denimo nastavitev opomnika na 
potek veljavnosti e-vinjete, obvestilo o začetku veljav-
nosti e-vinjete, kadar koli lahko dostopajo tudi do kopije 
potrdila in računa za nakup.

Dars je sicer v prvi polovici minulega leta prodal pro-
dal nekaj več kot 836 tisoč letnih vinjet, kar je bilo štiri 
odstotke manj kot v enakem obdobju leta 2023.

Po podatkih policije so prometne nesreče lani terjale 
71 smrtnih žrtev, kar je sedem manj kot leta 2023 in 
najmanj, odkar beležimo statistiko prometnih nesreč. 
Med spodbudnimi kazalci prometne varnosti izstopa 
tudi pomembno zmanjšanje smrtnih žrtev med najbolj 
izpostavljenimi oziroma ranljivimi udeleženci prometa 
– pešci in kolesarji, ki jih je lani umrlo najmanj doslej. 
Življenje je izgubilo šest pešcev, kar je za polovico 
manj kot v letu 2023 (12), ter pet kolesarjev (osem v 
letu 2023); za skoraj polovico manj je bilo tudi smrtnih 
žrtev med potniki v vozilih (devet v 2024, 17 v 2023). 
Na drugi strani pa se je število hudo telesno poškodo-
vanih povzpelo: lani je bilo 926 hudo telesno poškodo-
vanih, medtem ko jih je bilo v letu prej 848. 

Najmanj smrtnih žrtev doslej

ABC Dealership
Dealer Road
Dealer City

ABC 1DE
Tel: xxx xxxx xxxx
www.suzukidealer.com

Kombinirana poraba goriva in izpusti CO2 po WLTP meritvah: 5,3-6,1 l/100km in 119-137 g/km, emisijska stopnja: EURO6, specifična emisija dušikovih oksidov (NOx): 0,0140-
0,0216 g/km, trdi delci:  do 0,00019-0,00027/km, število delcev: do 0,88-1,63 E11/km. Ogljikov dioksid (CO2) je najpomembnejši toplogredni plin, ki povzroča globalno segrevanje. 
Emisije onesnaževal zunanjega zraka iz prometa pomembno prispevajo k poslabšanju kakovosti zunanjega zraka. Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam 
prizemnega ozona, delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih oksidov. Vse nadaljnje informacije o specifični porabi goriva in specifičnih emisijah CO2 iz novih osebnih vozil najdete 
v Priročniku o varčni porabi goriva in emisijah CO2, ki ga lahko brezplačno pridobite pri pooblaščenem SUZUKI partnerju in na spletni strani www.suzuki.si. Slike so simbolične.

Jamstvo 3+7 let zajema tovarniško garancijo Suzuki (3 leta oz. 100.000 km, kar nastopi prej) in jamstveno obdobje Suzuki Hybrid PRO/PRO+ (do konca 10. leta oz. do  
200.000 km, kar nastopi prej).

*Zimska ugodnost za modela Vitara in S-Cross vključuje 1.000 evrov popusta na priporočeno maloprodajno ceno po ceniku in komplet zimskih pnevmatik na aluminijastih
platiščih. Akcija velja do 31.3.2025.

+

041 630 754  •  prodaja@avto-lusina.si
www.avto-lusina.si



V prostorih nove stalne zbirke starih knjig na Loškem gradu smo 
tik pred njenim odprtjem »v akciji« srečali avtorici te odlične 
knjižnice, kustosinjo Loškega muzeja Simono Žvanut in mojstrico 
za konserviranje in restavriranje starih knjig, papirja in pergamenta 
Blanko Avguštin Florjanovič. Slednja je na prav posebni lestvi, ki jo 
je tako kot drugo leseno opremo izdelal mojster obdelave lesa Matija 
Hiršenfelder. I. K. / Foto: Tina Dokl

S prvim januarjem se je začel mesec dni trajajoč kulinarični 
festival Okusi Škofjeloškega. Na njem sodeluje enajst gostiln in 
turističnih kmetij. Letošnji festival je že četrti, uvodno večerjo, na 
kateri sodelujoči predstavijo kulinarično ustvarjalnost, pa je tokrat 
gostila Gostilna Starman v Stari Loki. Na fotografiji sta večji del 
ekipe gostujočih kuharskih ustvarjalcev in kuhar gostitelj Matjaž 
Šink (levo), ki so tokrat z izbranimi oziroma predstavitvenimi jedmi 
razvajali goste večerje. Poleg Šinka z leve stojijo še: Luka Čufar 
(Penzion in gostišče Lajnar), Simona Maček (Turistična kmetija 
Jamnk), Maša Mravinec (Gostilna Inglič) ter Neža in Rok Rihtaršič 
(Taverna Petra) A. B. / Foto: Alenka Brun

Rudi Bučar je zbrane na decembrskem dobrodelnem koncertu 
Lions kluba Škofja Loka s svojima glasbenima kolegoma Goranom 
Krmacem in Anžetom Vrabcem ponovno navdušil. Koncert je 
povezovala vedno prelestna Monika Tavčar, tudi članica loških 
Lionsov, še en član Lionsov, Stanko Livk (skrajno desno), pa je bil 
vesel, da je Bučar ponovno pripravil izjemen koncert. K. M.  
/ Foto: Primož Pičulin

V Smučarskem klubu Alpetour so tudi letos decembra poskrbeli za 
sejem, na katerem je bilo moč zamenjati ali kupiti rabljeno zimsko 
športno opremo. Obiskovalci so radi prisluhnili nasvetom, ki so jih 
radodarno delili klubski trenerji, med njimi tudi Klemen Oman.  
V. S. / Foto: Vilma Stanovnik

Alternativni kulturni center Nama bo 18. januarja gostil zanimiv 
dvojec. Nastopila bosta Hostnik in Krečič, ki bosta predstavila novo 
ploščo Ljubožerci, istočasno pa bo svoja dela na ogled postavila 
akademska slikarka Meta Hrovat. Tomaž Hostnik in Meta Hrovat sta 
tudi zasebno življenjska sopotnika, na fotografiji pa jima družbo dela 
znani loški ljubitelj kulinaričnega ustvarjanja Janez Ferlan. 
A. B. / Foto: Alenka Brun

Čivkarije.

www.gorenjskiglas.si
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V Škofji Loki od marca naprej poteka prenova središča mesta, med božičnimi in novoletnimi prazniki pa so si gradbinci vendarle privoščili nekaj 
dni dopusta. So pa domačine in obiskovalce na gradbišču na Mestnem trgu razveselili lepo okrašeni delovni stroji, ki so bili prava atrakcija, in 
skoraj nihče ni mogel mimo, ne da bi posnel zanimivo fotografijo. V. S. / Foto: Tina dokl

Razgibajmo možgane
Navodilo za reševanje: v kvadrate vpišite števila od 1 do 9 tako, da se ne bo 
nobeno število ponovilo ne v vrstici ne v koloni ne v enem izmed odebeljenih 
devetih kvadratov. Pripravil B. F.        

 Rešitve
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Za isto mizo
V lokal pridejo Janezek, policist, blondinka 
ter Mujo in Haso in sedejo za veliko mizo.
Do njih pride natakar, si jih ogleda in presene-
čeno vpraša: »A gre mogoče za kakšen vic?«

Propeler
Učitelj: »Lukec, zakaj ima letalo propeler?«
Lukec: »Da se piloti ne potijo.«
Učitelj: »Kako to misliš?«
Lukec: »Ker sem sam enkrat videl, da se je pi-
lot začel potiti, ko se je propeler nehal vrteti.«

Sreča v nesreči
Razburjeni občan telefonira na policijo: 
»Halo, policija. Ukradli so mi avto.«
»Vam je uspelo videti, kdo so bili lopovi?«
»Tega nisem, mi je pa v tisti naglici uspelo 
zapisati registrsko številko.«
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VODNAR 
21. januar–19. februar

Vse podredite romantiki, saj bo temu 
naklonjeno vesolje in bo temu tudi 
posvetilo največ energije. Ne bojujte se 
proti tem energijam, temveč izkoristite 
njihovo moč, da prepoznate svoje 
občutke in čustva, za katere zadnje 
tedne niste imeli preveč časa. Naj vas 
odnese na krilih neotipljivega, ampak 
pomembnega.

RIBI 
20. februar–20. marec

Upočasnilo se bo po tem divjem 
decembru in zdelo se vam bo, da se je 
vse ustavilo ne samo na poslovnem 
področju, temveč tudi na zasebnem. Ob 
domačem ognjišču se vam bo nenadoma 
zazdelo dolgočasno in da vam partner ne 
posveča dovolj pozornosti med rjuhami. 
Občutek vas vsekakor vara.

BIK 
22. april–20. maj

Čeprav ste se najverjetneje že v 
decembru 2024 dovolj družili, boste v 
januarju nadaljevali v bolj umirjenem 
tempu. Z boljšo polovico in predvsem 
res dobrimi prijatelji se boste družili, kar 
je zelo dobra ideja, saj bo poslovno vse 
zastalo in počivalo. Nič bati, vse vas bo 
počakalo, sedaj pa je čas za drugo.

DVOJČKA 
21. maj–21. junij

Tudi vas bo malce premetavalo in 
spravljalo v slabo voljo nedelovanje na 
poslovnem področju in predvsem to, 
da denar ne bo pritekal od nikjer. Nikar 
preveč besed v to smer, že prihodnji 
mesec bo zadeva po finančni plati dosti 
boljša in vas ne bo več žulila ter vam 
ustvarjala nepotrebnih težkih misli.

RAK 
22. junij–22. julij

Dve pomembni stvari za vas. Prva je ta, 
da boste spoznavali oziroma ustvarjali 
nova prijateljstva, ki lahko v prihodnosti 
igrajo pomembno vlogo in pomenijo 
veliko za vaš uspeh, zato jih negujte. 
Druga stvar je, da je čas za spremembe v 
zunanjosti in videzu, še posebej če ste se 
že nekaj časa pripravljali nanje.

DEVICA 
24. avgust–23. september

Odlične možnosti se vam ponujajo, 
da čustveno poglobite svoj partnerski 
odnos, kar pomeni, da lahko zdaj 
pripravite globoke temelje, ki vam bodo 
pomagali v sušnih časih ohranjati zvezo 
na odlični ravni, čeprav ne boste imeli 
časa, da bi se s partnerjem posvečali 
drug drugemu. Načrti vam bodo uspeli.

TEHTNICA 
24. september–23. oktober

Kar malce sitni boste, za kar bodo krivi 
premiki planetov. Namesto da bi iskali 
nekoga, v kogar boste uperili prst, se raje 
posvetite svoji notranjosti in svojemu 
sprejemanju sveta. Kdaj ste nazadnje 
stopili iz cone udobja ali ustvarili 
kreativen projekt? Zdaj je ravno pravi 
čas, da temu posvetite vso pozornost.

ŠKORPIJON 
24. oktober–22. november

Pazljivo z besedami, ki bi prišle v 
januarju na površje na podlagi vaših 
občutkov nemira in občasno kar 
zdolgočasenosti. Vesolje vam namenja 
tisto, kar v tem trenutku najbolj 
potrebujete, to pa je obvladovanje svoje 
notranjosti in predvsem zavedanje, 
da »pikanje« okolice ni vedno najbolj 
pametno dejanje.

STRELEC 
23. november–21. december

Tudi vi boste kar precej nezadovoljni ob 
zastalih energijah predvsem v začetku 
meseca. Toda če vam nekaj ne gre od 
rok, zakaj ne bi pogledali okoli sebe 
in se lotili nečesa drugega. Na primer 
spodbudili svojo kreativnost, ki vam bo 
odprla nova obzorja in si boste nehote s 
tem povečali horizonte oziroma daljave.

KOZOROG 
22. december–20. januar

Na trenutke se boste počutili kar 
nejevoljno, saj se vam bo zdelo, da se 
nikamor ne premaknete v tem mirnem 
obdobju. Na poslovnem področju se bo 
vse skoraj ustavilo in to vam bo šlo na 
živce. Toda! Posvetite se najdražjim in 
družini in preživite več kvalitetnega časa 
z njimi, saj se vam bo to obrestovalo.

OVEN 
21. marec–21. april

Nikar ne bodite prestrogi do sebe 
v začetku januarja, ko vam bodo 
energijske ravni padle na ničlo in se 
vam bo zdelo, da nič ne gre tako, kot bi 
moralo oziroma kot si želite vi. Posvetite 
se svojemu udobju in z odprtimi rokami 
sprejmite, kar pride naproti. Privoščite 
si tudi fizično razvajanje. Vse je za nekaj 
dobro.

LEV 
23. julij–23. avgust

Tudi vi se lahko kdaj ustavite in ni 
nobene potrebe, da ste čisto vsak mesec 
najbolj bleščeči in najbolj šarmantni. 
Sicer se zaradi tega zastoja tako ali 
tako ne boste preveč obremenjevali, 
saj vas bodo kot vedno obkrožali 
prijatelji in oboževalci, ki vam bodo pod 
noge polagali občudovanje. Uživajte v 
trenutkih.
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Matic Žontar zdravilo potrebuje čim prej
Sredstva za zdravljenje redke genetske bolezni Duchennova mišična distrofija, 
ki jo ima Matic Žontar iz Virmaš, se nabirajo. Tudi z mnogimi srčnimi 
dobrodelnimi akcijami, ki jih organizirajo občanke in občani loške občine.

Matic Žontar bo prihodnji ponedeljek, 20. januar-
ja, praznoval osmi rojstni dan. Ko sem se de-
cembra pogovarjala z njim in njegovo mamico 

Živo Krelj, sem kaj hitro videla, kako pronicljiv, bister 
in srčen fantiček je. Vsak dan bere. »Rad imam knjigo 
Medved in zajec, najraje pa Umazanega Bertija: ima grde 
navade pa potegavščine dela in šola mu ne gre dobro,« 
mi je povedal in modre oči so se mu iskrile. Izstreli, da je 
njegov najljubši predmet matematika. »Zdaj se učimo ra-
čunanje pa like in telesa. Rad imam tudi šport,« je pove-
dal Matic. »Kaj ti rečejo sošolci?« sem ga vprašala. »Da mi 
bodo pomagali, eden je rekel, da mi bo letalsko vozovnico 
do Amerike plačal, da bodo plačali za moje zdravje, pa da 
mi bodo pomagali pri kakšnih stvareh,« je odgovoril.

Družina Žontar mora za Matičevo zdravljenje zbrati 
3,2 milijona evrov. En milijon bodo s prihranki in kre-
diti prispevali sami, potrebujejo še 2,2 milijona. Dobrih 
800.000 evrov se je zbralo od sredine decembra, odkar 
se je širša javnost seznanila z Matičevo boleznijo. Še 1,4 
milijona družino loči do cilja in do tega, da Matic dobi 
zdravilo, ki bo zaustavilo slabšanje njegove bolezni.

Občani in občanke loške občine so se pri zbiranju 
sredstev nadvse izkazali. »Soseda Nada na tržnici po-
bira prispevke za Matica, imela je tudi tržnico na sredi-
nem sejmu. Zadnjič so to nalogo prevzeli loški taborniki 
in postavili stojnico s prigrizki. Stojnico so postavile tudi 
mamice Matičevih sošolcev in pripravile bazar. V Lipar-
ius vadbenem centru trenirajo za Matica. Zanj so zbirali 
na več koncertih v občini. Pod organizacijo Planinskega 
društva Škofja Loka so se na Lubniku in Blegošu zbirali 
prostovoljni prispevki za čaj. Oldtimer Volkswagen klub 
je konec decembra pripravil dogodek in zbiralno akcijo,« 
nam je povedala Matičeva mamica Živa Krelj, ki se zah-
valjuje za prav vsak evro, ki ga doniramo. »Težko naštejem 
vse dobre ljudi in organizacije, ki izkazujejo srčnost in so 
pripravljeni pomagati Maticu, hvaležni smo vsem iz srca.«

Klara Mrak

Iz dna srca prosim vse za pomoč, ker vsak 
dan gledam sina in si ne morem dopustiti 
možnosti, da mu ne bi pomagali. Matic je 
res tako čudovit otrok, s toliko energije. In 
zasluži si svetlo prihodnost, lepo življenje.

Nagrajenci križanke z geslom NAJBOLJŠA AVTOPRALNICA, 
katere sponzor je Stimacom, d. o. o., in je bila objavljena v 
LOČANKI št. 11,  10. decembra 2024, so: Habjan Štefka iz 
Kranja, ki prejme 1. nagrado, Eržen Ivanka iz Selc, ki prejme 
2. nagrado, in Omejc Franc Lojze iz Škofje Loke, ki prejme  
3. nagrado. Čestitamo.

UPANJE MATICAZA 

ZBERIMO 2,2
MILIJONA €

ZA NJEGOVO ZDRAVILO

na 1919 

sms 
MATIC10

QR-koda za nakazilo:

TRR Društva Viljem Julijan: 
SI56 0400 0028 1688 717
sklic SI00 444777
namen “za Matica”
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1. nagrada: bon OBI v vrednosti 20 EUR; 2. in 3. nagrada: blok in kemični svinčnik Gorenjski glas

Rešitev križanke – geslo na kuponu – lahko pošljete po pošti na naslov Gorenjski glas, Nazorjeva ulica 1, Kranj, ali jo oddate v nabiralnik na tem naslovu. 
Rešitve pa lahko pošljete tudi po e-pošti. To storite tako, da z mobilnim telefonom slikate kupon z geslom in ga pošljete na naslov krizanke@g-glas.si. 
V elektronsko sporočilo ne pozabite napisati svojih osebnih podatkov. Rok za oddajo je četrtek, 30. januar 2025.

Fo
to

: P
ix

ab
ay

Drage bralke, cenjeni bralci,
veseli smo, da radi berete priloge Gorenjskega glasa,  
zato vas prijazno vabimo k naročilu – če seveda še niste 
naročeni – na časopis Gorenjski glas, ki vas bo vse leto 
obiskoval dvakrat tedensko in vam omogočil celovit pregled 
nad dogajanjem na Gorenjskem.

Iz vsega srca vam želimo srečno, zdravo in 
zadovoljno leto 2025!

Za naročilo pokličite 04/201 42 41 ali pišite na narocnine@g-glas.si

www.gorenjskiglas.si

www.gorenjskiglas.si

Podprite lokalne zgodbe in se naročite na Gorenjski glas. 
Pokličite 04/201 42 41 ali pišite na narocnine@g-glas.si.

www.gorenjskiglas.si
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Popusti se ne seštevajo. Akcijska ponudba velja do določene in označene materiale do odprodaje oziroma do 31.01.2025. Slike so simbolične. Pridržujemo si pravico do spremembe tehničnih 
podatkov in cen, ki bi bili zaradi morebitnih tiskarskih napak na tej strani napačno navedeni. Cene so z 22% ddv-jem.

Les 3 plus

         Jelenčeva 1, Kranj - IBI center                T.: 040 418 251 ali 04 204 27 14

€ 9,90/m2 € 9,90/m2 

OBNOVIMO VAŠ DOM V CELOTI
www.les3plus.si  I www.razrezipomeri.si

VINIL S PODLOGO, KLIK
cavaillon oak CWSA-210
HD mineralno jedro
1220x229x5,3 mm
zgornji sloj 0,55 mm

primerno za poslovne prostore

€40,90/m2

-15%

VINIL ZA LEPLJENJE
oak nature sand GW203
1219x228,6x2 mm
zgornji sloj 0,3 mm

€17,90/m2

-20%
LAMINAT classic touch
37528MO
1383x193x7 mm
razred 31

€11,86/m2

-20%



  

www.techno-trgovina.com

techno.berglez@gmail.com 

•   
  

•   
  

•   
  

•   
  

•   
  

•   
  

•   
  

•   
  

•   
  

•   
  

•   
  

•   
  

•   
  

PHILIPS BRIVNIK 
1000series 

41,00 €
PRALNI STROJ WF60832M 

(6 KG / 800 OBR / 23P / 
Š59,5G40V85.) 

269,90 €

SAMSUNG A35 5G 
6/128/50

329,90 €

SAMSUNG A25 5G   
6/128/50 

289,90 €        

SAMSUNG A16   
4/128/50

209,00 €

REDMI NOTE 13 
8/256/108 

267,00 €

TCL 505  
8/128/50

149,00 €

Redmi 14c 
128gb 149,90 €
256gb 199,90 €

TCL 40 NX 
16/256/50

249,90 €
TCL 4043

89,90 €

SAMSUNG 
a05s

4 /128 /50  
189,00 €

SAMSUNG 
a05s

4 /64 /50  
169,00 €

Prodaja  •  Dostava  •  Priklop  •  Garancija  •  Prodaja na obroke

PRINTER EPSON ECO TANK L3256

199,90 €

SLUŠALKE  
BUDS 

65,90 €

XP8339 
39,90 € JBL FLIP 6 139,90 €

SONČNA IN BRALNA OČALA
28,90 €

Lego Technic 29,90 €   

 VSE VRSTE KARTUŠ

VSE VRSTE  
BATERIJ

NAUTIC EMBLEM   

59,90 €

 HP PRENOSNI RAČUNALNIK  
255 G9/ATH/8GB/512GBSSD/W11

041 432 444
Techno Berglez, d.o.o., 
Kapucinski trg 8, 4220 Škofja Loka

Delovni čas: 
od ponedeljka do petka 9. - 19., sobota 9. - 12. 

AVTORADIO PIONEER MVH 130 DAB
99,90 €

TV ANDROID

32E635/80 CM 189,90 €
40E635/ 101 CM 239,90 €    
43E635/ 109 CM 269,90 €    
50E635/ 126 CM 379,90 €  
55E635/ 139 CM 419,80 €   
65E635/ 164 CM 579,00 € 

399,00 €

OB NAKUPU NAD 100 € PODARJAMO JBL SLUŠALKE T110

AIR FRYER AF501BX
79,90 €

play station 5 
599,00 €  

play station 5  
digital edition 

499,00 €

indukcijska plošča tesla 
69,90 €

KAMERA TAPO C310  
54,90 €   

PHILIPS MICRO SYSTEM 3000 SERIES  
139,90 €

Forever PAW PATROL
39,90 €  

ODDELEK BELE TEHNIKE, MALIH GOSPODINJSKIH APARATOV vseh blagovnih znamk 

IN IGRAČ

NOVO NOVO NOVO!

SERVIS GSM APARATOV, INTERNETNE INŠTALACIJE, VIDEO NADZOR, OZVOČENJA, GLASBILA

RAČUNALNIK 1099,00 €

lemart cookware set
104,90 €

16,90 €

SENCOR  
KETTLE  
swk 1506yl

36,90 €

sandwich maker 
3000serie



Skeniraj QR kodoSkeniraj QR kodo
Skeniraj QR kodo

• Vzdrževalec (m/ž)
• CNC operater (m/ž)
• Urejevalec specialist – monter v livarni (m/ž)
• Orodjar (m/ž)
• Strokovnjak za kakovost (m/ž)

Ponujamo ti priložnost za strokovni in osebni razvoj v rastočem podjetju, 
konkurenčno plačilo, spodbudno delovno okolje in možnost izobraževanj.  
Od sodelavcev pričakujemo odgovornost, samoiniciativnost in pripravljenost  
za sodelovanje.

V jesenskem času vsi vrtičkarji pridno pospravljamo pridelane poljščine in vrtnine. Ob tem nam 
nastane tudi večja količina zelenih odpadkov, ki jih običajno ne zaužijemo.

Prevzemno mesto je mesto, na katerem mora na dan odvoza stati zabojnik za odpadke.

Prevzemna mesta zabojnikov

Komunala Škofja Loka, d. o. o.
Kidričeva cesta 43a,  4220 Škofja Loka
E-pošta: info@komunalaskofjaloka.si 
Telefon: 04 50 23 500

V Tehničnem pravilniku za ravnanje s komunalnimi odpadki v občini Škofja Loka je
določeno, da se prevzemno mesto nahaja povsem ob smetarski liniji, ob uvozu k
objektu. Prevzemno mesto mora biti vidno in prosto dostopno v vseh letnih časih.

V primeru, da na dan odvoza
zabojniki in tipizirane vreče
Komunale Škofja Loka ne bodo
stali na prevzemnem mestu, do
7. ure zjutraj, jih ne bomo
izpraznili.

Da ne boste zamudili dneva odvoza odpadkov, se prijavite na
brezplačno e-obveščanje:
www.komunalaskofjaloka.si/prijava-na-elektronsko-obvescanje/  

V času zimskih razmer je potrebno na dan odvoza odpadkov
poskrbeti, da dostopa do prevzemnih mest ne ovira sneg, prav tako
je potrebno sneg odstraniti s pokrovov zabojnikov.
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